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شکست اقتصادی 
یک زبانه ها

نه تنها در کشور ما بلکه در سراسر 
جهان  مردم ســعی بر یادگیری 
یک زبان به غیــر از زبان مادری 
دارند و دوست دارند بتوانند با ملل 
دیگر به وسیله یادگیری زبان های 
مختلف ارتباط برقرار کنند. در 
بسیاری از کشور ها دولت ها سعی 
می کنند مردم را در این راســتا 
کمک کنند و برنامه های آموزشی 
لازم را در دوران تحصیــات به 
گونه ای جای می دهند که این امر 
سهل گردد زیرا با مزایای دانستن 
زبان های مختلف در کشورشان 
آشنا هستند. طبق گزارش جامعه 
آماری آمریکا، تقریبا یک پنجم 
کودکان بالای پنج سال در آمریکا 
از زبان انگلیسی و یک زبان دوم 
در خانه استفاده می کنند. حتی  
کودکان با والدین ناشنوا از جمله 
کــودکان دوزبانه یــا چندزبانه 
هســتند که این امــر اهمیت 
یادگیری زبــان های مختلف در 

آن کشور را مشخص می کند.
اگر بخواهیم از مزایای دو زبانه و یا 
چند زبانه بودن به مواردی اشاره 
کنیم باید بگوییم، افراد چندزبانه 

در مقایسه با افرادی که ...

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل 
شهرداری اصفهان  خبر داد:

ثبت نام 200 متقاضی مشارکت 
در طرح »شهروند دیپلمات« 

تاکنون

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری 
اصفهان با بیان اینکه همه تجار، اساتید دانشگاه، 
ورزشکاران، فعالان فرهنگی و رسانه ای که دارای 
کانال ارتباطی با خارج از کشــور و یا ظرفیت و 
توانمندی ویژه ای هســتند می توانند شهروند 

دیپلمات باشند، گفت: تاکنون با...

فرزانهمستاجران
سرمقالــــه
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2 ادامه در صفحه 

دور باطل ناکامی بازار سرمایه  

بیدار شدن مجدد خرس بورس 
بورس ۹۹ در حالی شاهد رویداد شگفت آور دو فاز خرسی در کمتر از چند ماه بوده 
است که به جرات می توان ریشه این نوسان های فرسایشی را در سیاست به ظاهر 

حمایتی اما فاجعه بار »دامنه نوسان« جست وجو کرد 
که شبیه دوستی خاله خرسه همچون مادر این دو 

فاز خرسی عمل کرده است.
محدودیتی صف ساز که نه تنها مجال خروج 

به سهامدارانی را که مایل به ماندن در این بازار 
نیستند نمی دهد، بلکه در زمان های ...

گـــزارش

برگزاری وبینار خبرنگاری در رویداد برای نخستین بار 

از دید اغلب خبرنــگاران، تنها افتتاحیه و 
اختتامیه یک رویداد ارزش پوشش خبری 
دارد حال آنکه نپرداختن به دیگــر بخش های یک رویداد به 
معنای از دست دادن بخشــی از اتفاقات مهم و نقص در چرخه 

اطلاع رسانی و پوشش خبری آن رویداد است.  

اما برای اطاع رسانی یک رویداد و پوشش خبری آن باید چه نکاتی را 
رعایت کرد؟ کدام موارد را مورد توجه ویژه قرار داد تا اطاع رســانی ما 
از یک رویداد فرهنگی، ورزشــی، هنری، اقتصادی، تجاری و ... کامل و 

جامع باشد. 
به گزارش اداره ارتباطات رسانه ای شهرداری اصفهان، از آنجا که بایدها 
و نبایدهای پوشش خبری و رسانه ای رویدادها در دنیای خبر و رسانه 
و آموزش های رسانه ای کمتر مورد توجه قرار گرفته است، برای اولین 
بار وبینار آموزشــی » خبرنگاری در رویداد« با همکاری فرهنگسرای 
تخصصی رسانه سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری اصفهان 
و اداره ارتباطات رسانه ای شهرداری اصفهان برگزار شد و بیش از 80 نفر 

از خبرنگاران و فعالان رسانه در این رویداد شرکت کردند.  
فاطمه شفیعی، مدیر فرهنگســرای تخصصی رسانه وابسته به سازمان 
فرهنگی اجتماعی و ورزشــی شــهرداری اصفهان، در این باره گفت: 
برگزاری وبینار آناین »خبرنگاری در رویداد« به منظور ارائه تصویری 

جامع تر از شیوه نوشتن درباره یک رویداد برگزار شد.    
وی ادامه داد: اصفهان، شهری رویدادمحور است و در طول سال میزبان 
برگزاری بسیاری از جشنواره ها و رویدادها در حوزه های مختلف فرهنگی 
هنری، صنعتی و ... است بنابراین نیاز است جامعه رسانه ای اصفهان به 
ویژه خبرنگارانی که در سال های ابتدایی فعالیت رسانه ای خود هستند، 
بتوانند دانش و آگاهی لازم برای شیوه اطاع رسانی یک رویداد را کسب 

کنند. 
وی ادامه داد: مروری بر اخباری که درباره یک رویداد منتشر می شود، 
ما را به این نتیجه می رســاند که گویی فقط افتتاحیه و اختتامیه یک 
رویداد ارزش پوشش خبری را دارد؛ درحالی که رویداد، منحصر به این 

دو برنامه نیست.
مدیر فرهنگســرای تخصصی رســانه تصریح کرد: ما با همکاری اداره 
ارتباطات رسانه ای شهرداری اصفهان، کوشیده ایم تا با برگزاری وبینار 
آناین »خبرنگاری در رویداد«، نکاتی را درباره رویداد نویســی یادآور 
شویم. مدرس این دوره شهریار عظیمی، کارشناس، پژوهشگر رسانه و 
گزارشگر سابق شــبکه »پرس تی وی« بود که تجربیات خود را در یک 

جلسه دو ساعته در اختیار شرکت کنندگان گذاشت.
شفیعی، افزود: در این وبینار در خصوص نحوه تعامل با مهمانان ملی و 
بین المللی یک رویداد، آداب حضور، نحوه پوشــش درست خبری و ... 
آموزش هایی داده شد تا اهالی رســانه تأمل بیشتری در این خصوص 

داشته باشند. 

   بایدها و نبایدهای پوشش خبری رویداد
نفیسه قانیان، رییس اداره ارتباطات رسانه ای شهرداری اصفهان نیز با 
بیان اینکه این سومین رویداد آموزشی این اداره برای فعالان رسانه ای به 
ویژه فعالان رسانه ای فعال و مرتبط در حوزه مدیریت شهری بود، اظهار 

داشت: با توجه به تخصصی شدن رسانه ها، گستردگی ابعاد رسانه ها در 
دنیای چندرسانه ای و اهمیت پرداختن به هریک از حوزه های تخصصی 
رســانه ای تاش کردیم این دوره های آموزشــی را مبتنی بر نیازهای 

رسانه ای موجود برنامه ریزی کنیم.   
وی ادامه داد: آموزش هایی همچون اصول خبرنویسی، گزارش نویسی 
و ... همیشه انجام شده اما اینکه یک خبرنگار، عکاس یا فعال رسانه ای 
در یک رویداد باید چگونه حاضر شــود، چگونه اطاع رسانی درستی 
داشــته باشــد، چه بایدها و نبایدهایی را رعایت کند و چگونه به ابعاد 
مختلف یک رویداد بپردازد تا محتوای تازه، دقیق و متفاوتی به مخاطب 
 ارایه دهد، موضوعی اســت که در این آموزش ها کمتر به آن پرداخته

 شده است.  
وی ادامه داد: موضوعات قبلی که اداره ارتباطات رســانه ای شهرداری 
اصفهان برای دوره های آموزشــی آن اقدام کرد، شامل روابط عمومی 
در بحران، خبرنــگاری در بحران و روزنامه نگاری شــهری بود که این 
موضوعات نیز در دوره های آموزشــی کمتر به آن پرداخته شده است. 
تاش داریم با این آموزش ها که در حال حاضر به صورت مجازی برگزار 
می شود سطح کیفی فعالیت فعالان رسانه ای به ویژه در حوزه مدیریت 
شهری را ارتقا داده و فضای بهتری را برای اطاع رسانی های شهری از 

ابعاد مختلف فراهم کنیم. 
قانیان افزود: رسالت و ماموریت این اداره را تنها اطاع رسانی اخبار نمی 
دانیم بلکه با برگزاری رویدادهایی از جمله اولین ایده کاپ رسانه، میزگرد 
نقش واحدهای ارتباط رسانه ای ســازمان ها در پیشبرد اهداف رسانه، 
گفتگوهایی پیرامون ابعاد زنانه شهرها از منظر شهرسازی و همچنین 
دوره های آموزشــی تاش داریم به تولید محتواهــای کیفی از طریق 
رســانه ها، افزایش اطاعات تخصصی آن ها و بهبود نقش خود، تقویت 

فعالیت ها و برنامه های خود با همیاری رسانه ها کمک کنیم. 

اخبار اصفهان
گــــــزارش

مجری کل طرح های زیربنایی استان اصفهان:

حلقه حفاظتی شهر اصفهان از بن بست خارج می شود

 باید تلاش کنیم 
که آزادراه های 

کنارگذر غربی و 
شرقی اصفهان به 

یکدیگر متصل شود 
تا حلقه ای ایجاد شده 
و اجازه ورود ترافیک 
خودروهای سنگین 
به حلقه چهارم شهر 

هم داده نشود

مجری کل طرح های زیربنایی استان اصفهان گفت: با ایجاد شرکت سرمایه گذاری، احداث و بهره برداری از حلقه حفاظتی شهر اصفهان و دریافت مصوبه 
هیئت دولت برای این شرکت، تمام اختیارات مورد نیاز در خصوص آزادسازی ها،  تملکات، امتیازات حاشیه ای و احداث پروژه     صورت می گیرد و مشکلات 

موجود کنونی در اجرای این پروژه برطرف خواهد شد.

علیرضا صلواتی با اشاره به آخرین 
وضعیت اجرای حلقه حفاظتی 
شــهر اصفهان با بیان اینکه این 
پروژه هم به صورت ترافیکی عمل 
می کند و هم محدوده شــهر را 
محدود می کند، اظهار داشــت: 
حلقه حغاظتی شهر اصفهان  به 
طول 78.2 کیلومتر در حــال حاضر فعالیت 
اجرایی خود را اجرایی کرده که 45.8 کیلومتر 
در 11 منطقه شهر اصفهان قرار گرفته و فعالیت 
اجرایی آن از سوی شهرداری اصفهان عملیاتی 

شده است.
وی با اشاره به ضرورت نگاه ملی به پروژه حلقه 
حفاظتی شهر اصفهان ادامه داد: استان اصفهان 
جایگاه مهمــی در کشــور دارد و این موضوع 
اهمیت قابل توجهی دارد. تا پیش از این نگاهی 
در خصوص اجرای این پروژه از سوی مسئولان 
ملی وجود نداشت اما طی ماه های گذشته در 

تاش برای ایجاد این نگاه و توجه به این پروژه به 
عنوان یک پروژه ملی بودیم. 

مجری کل طرح های زیربنایی استان اصفهان 
تصریح کرد: باید تاش کنیم که حلقه چهارم 
جدی تر از گذشته مورد توجه قرار گیرد و در 
تاش هســتیم که تا پایان امسال همانگونه 
که برای پروژه های آزادراهی کشــور صورت 
می گیرد، شــرکتی با مشــارکت وزارت راه و 
شهرسازی دولت و شــهرداری اصفهان، این 
شرکت تأسیس شده و مصوبه هیئت دولت را 

دریافت می کند.
وی گفت: با تأسیس شــرکت سرمایه گذاری، 
احداث و بهره برداری از حلقه حفاظتی شــهر 
اصفهان، این مجموعه که ســهامداران اصلی 
آن شــهرداری و وزارت راه هســتند، متولی 
احداث 78 کیلومتر کل حلقه حفاظتی شده 
و اختیارات لازم در شهرهای اطراف به منظور 
اجرای توافقات لازم و امتیازات دولت در اختیار 

آن قرار می گیرد و عامل اصلی آن خواهد بود.
مهندس صلواتی تصریح کــرد: اگر این اتفاق 
صورت گیرد، این موضوع، دســت شهرداری 
اصفهان را باز می کند تا در محدوده دولت آباد، 
خورزوق و سایر شــهرها امکان انجام پروژه به 
صورت مناسب برقرار شود و در واقع سهامدار 
شــرکت، شــهرداری اصفهان خواهد بود و  با 
دریافت مصوبه هیئــت دولت، تمام اختیارات 
مورد نیاز در خصوص آزادسازی ها،  تملکات، 

امتیازات حاشیه ای و سایر موارد صورت گیرد.
وی دربــاره زمان انجام ایــن مصوبه و احداث 
شرکت گفت: از یک ســال گذشته پیگیر این 
موضوع هستیم و در تاش هستیم که تا اسفند 
امسال این موضوع نهایی شده و مصوبه به هیئت 
دولت برسد تا بخشــی از پروژه در ردیف های 
ملی قرار گیرند و در بحث تملکات با توجه به 
اختیارات دولتی، زمینه تفویض اختیار با اجرای 

موارد صورت پذیرد.

یلداتوکلی
گـــزارش
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قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
10,411,0009,901,000قدیم

سکه طرح 
10,242,0009,936,000جدید

5,620,0005,370,000نیم سکه

3,608,0003,358,000ربع سکه

2,206,0002,006,000سکه گرمی

یک مثقال 
3,374,0003,987,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,010,300920,500 عیار

طلای آب شده 
3,375,0003,985,000نقدی

یک گرم طلای 
241,347,3001,227,300 عیار

آگهی مزایده- نوبت اول

مهندس حسین علی محمدی رزوه- شهردار گوگد شناسه: 1082086

 شهرداری گوگد به  استناد صورتجلسه شماره 125 مورخ 99/10/17 شورای محترم اسلامی شهر و نظریه کارشناسی شماره 1399-ح/18 مورخ 99/10/27 
)زمین کارگاهی ( و مصوبه شماره 104 مورخ 99/4/4 و نظریه کارشناسی  شماره 0910-99 مورخ 99/10/10 )زمین مسکونی ( در نظر دارد تعدادی از املاک 
خود را با مشخصات و شرایط ذیل از طریق مزایده واگذار نماید متقاضیان محترم می توانند پیشنهادات خود را تا تاریخ 99/11/20 به دبیرخانه شهرداری ارائه و رسید 

دریافت نمایند.

آدرس  جمع کل )ریال( مبلغ پایه
هر متر مربع )ریال(

کاربری مساحت
متر مربع

شماره
پلاک ردیف

کمربندی سردار شهیدسلیمانی جنب فروشگاه کوثر 7،533،440،000 16،000،000 کارگاهی  470/84 A007 1
کمربندی سردار شهیدسلیمانی جنب فروشگاه کوثر 9،146،860،000 15،500،000 کارگاهی 590/12 A008 2
کمربندی سردار شهیدسلیمانی جنب فروشگاه کوثر 7،027،970،000 17،000،000 کارگاهی 413/41 A009 3
کمربندی سردار شهیدسلیمانی جنب فروشگاه کوثر 7،167،930،000 16،500،000 کارگاهی 434/42 A011 4

گوگد ، کوچه پشت  مسجد جامع  3،180،000،000 30،000،000 مسکونی 106 2749 5

1-واریز مبلغ 5 درصد کل مزایده  به حساب سیبای شماره 0107391071003 نزد بانک ملی شعبه گوگد بابت سپرده شرکت در  مزایده الزامی می باشد.
2-وضعیت سند قطعه های کارگاهی  به صورت کلی تحت پلاک ثبتی شماره فرعی 337/261 می باشد که پس از تفکیک و مشخص شدن وضعیت ساخت در دفترخانه 

اسناد رسمی به نام خریدار انتقال خواهد شد.
3-بالاترین مبلغ پیشنهادی برنده مزایده اعلام و شهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است .

 4-کلیه هزینه های مربوط به چاپ آگهی و غیره  بعهده برنده مزایده خواهد بود.
5-پیشنهاداتی که مخدوش یا ناخوانا و بعد از تاریخ مقرر رسیده باشند ترتیب اثر داده نخواهد شد .

6-منع مداخله کارکنان دولت در پیشنهادات الزامی است .
7-محل و مهلت دریافت اسناد و تحویل پاکت: متقاضیان می توانند حداکثر تا ساعت 14 روز دو شنبه مورخ 99/11/20 نسبت به دریافت اسناد مزایده و تحویل آن 

به دبیرخانه شهرداری اقدام نمایند.
8-کمیسیون عالی معاملات برای امر فوق )بازگشائی پاکت ها( راس ساعت 12 روز سه شنبه مورخ 99/11/21 در محل شهرداری برگزار و برنده مزایده اعلام می گردد.
*متقاضیان محترم می توانند جهت کسب اطاعات  بیشتر و سایر شرایط با واحد شهرسازی شهرداری یا با تماس با تلفن های 57330020 الی 22 اطلاعات بیشترکسب 

نمایند*

چاپ اول
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آبرسانی به مجتمع 9 روستایی موغاراردستان اصفهان از آب شیرین کن مهاباد    
در طرح 100-300 مقرر گردید آبرسانی به مجتمع 6 روستایی سرهنگچه انجام شود بطوریکه پس از اجرای 25 کیلومتر خط انتقال بیش از 300 خانوار در این روستاها 
از آب شرب سالم و بهداشتی به صورت پایدار بهره مند شوند. در سال جاری آبرسانی از آب شیرین کن مهاباد به مجتمع 9 روستایی موغاردر استان اصفهان صورت 
گرفت. مدیرآبفا اردستان اعلام کرد: در سال جاری با اجرای 7 کیلومتر خط انتقال ، 300 مترمکعب در روز آب از محل آب شیرین کن مهاباد به مجتمع 9 روستای موغار 
انتقال می یابد . رضا دهقانی افزود: روزانه 1500متر مکعب آب در محل آب شیرین کن مهاباد تولید می شود که علاوه بر رفع نیاز آب شرب مردم مهاباد روزانه 300 مترمکعب آن به مخزن 500 
مترمکعبی موغارانتقال می یابد تا از این طریق آب سالم و پایدار مشترکین این مجتمع تامین شود.  وی تصریح نمود:آب شرب روستاییان در مجتمع موغار از طریق منابع محلی مانند چاه تامین 
می شد که متاسفانه به دلیل EC بالا آب چاه ها شور می باشد که خوشبختانه با راه اندازی آب شیرین کن مهاباد و اجرای خط انتقال مردم این مجتمع هم از آب شرب سالم و شیرین بهره مند شدند.

اخبار اصفهان
خـــبــــر

ادامه از صفحه یک
... فقط یک زبان بلد هستند، بیشتر 
در معرض تجربیات اجتماعی متنوع 
قرار می گیرند. در نتیجه اشــخاص 
چندزبانه اغلب نظــرات و ایده های 
افراد را بهتر درک می کنند و در ارتباط 
برقرار کــردن با دیگــران می توانند 
تاثیرگذارتــر باشــند. مهارت های 
عملکــرد اجرایــی، توانایی هــای 
شــناختی و رفتاری است که شامل 
استدلال، برنامه ریزی و حل مسئله 
می شود. مطالعات نشان داده است 
مردم چندزبانه معمولا مهارت های 
عملکرد اجرایی بهتری در مقایسه با 
همتایان یک زبانه خودشــان دارند. 
این توانایی ها به ویژه در زمینه مهار 
احساسات و دقت و نظارت آن ها نمود 
پیدا می کند. با ارتباط برقرار کردن به 
زبان های مختلف، بدون شک یک سر 
و گردن بالاتر از متقاضیانی هستید 
که فقط به یک زبان صحبت می کنند 
و قطعا فرصت های شغلی بیشتری 
در انتظارتان است. اما چرا در کشور 
ما هنوز مردم به درستی نمی توانند 
با یک زبان دیگــر صحبت کنند؟ با 
وجود هزینه های شخصی فراوانی که 
در راســتای یادگیری زبان در کشور 
می شود هنوز بسیاری از افراد حتی 
تحصیل کردگان جامعــه ما توانایی 
برقراری ارتباط با زبانی غیر از فارسی 
را ندارند و مهم تریــن دلیل آن عدم 
ســرمایه گذاری بر روی افراد جامعه 
از سنین کودکی اســت . تحقیقات 
علمی نشان میدهد، نوزادان قادر به 
شناسایی و تشخیص صداهای زبانی 
مختلفی هستند که در خانواده می 
شنوند. معمولا پیش از آنکه بتوانند 
به طور فیزیکی از زبان استفاده کنند، 
این قابلیــت در آن ها وجــود دارد. 
تحقیقات نشان داده است کودکان 
یک زبانــه معمولا مــی توانند فقط 
همان زبانی را که در معرض آن قرار 
گرفتند تشخیص بدهند. این مرحله 
دقیقا همان جایی است که کودکان 
چندزبانه یادگیری زبان را شروع می 
کنند. هر چه کودکان بیشتر در معرض 
چند زبان قرار بگیرنــد، عناصر زبان 
شناسی بیشتری را شناسایی می کنند 
و تشــخیص می دهند. برای این امر 
باید کــودک در محیــط خانوادگی 
خود با زبان های مختلف آشنا شود 
و در معرض شــنیدن آن قرار گیرد 
اما متاسفانه والدین آنها نیز توانایی 
صحبت با دو زبان را ندارند و اگر برنامه 
ریزی مشــخصی برای این حل این 
چالش نشود نسل های آتی نیز از این 
مشــکل رنج خواهند برد. پس بهتر 
است مســئولان آموزش و پرورش 
کشور برای رفع این معضل به والدین 
آموزش زبان دهند که این کاری بس 
دشوار است و یا با دادن آگاهی و لوازم 
ضــروری مانند برنامه هــای لازم به 
خانواده ها آموزش دهند که نســل 

آینده را چند زبانه پرورش دهند.
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رقابت 9۸۶۲ داوطلب در آزمون استخدامی ذوب آهن
رئیس ستاد برگزاری آزمون های دانشگاه اصفهان از برگزاری آزمون استخدامی شرکت ذوب آهن در دانشگاه 

اصفهان، خبر داد و گفت: این آزمون طی سه روز )از امروز تا جمعه( در دانشگاه اصفهان برگزار می شود.
حمیدرضا ایروانی با اعلام این خبر، اظهار کرد: شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان به منظور تامین نیروی 
انسانی مورد نیاز خود، اقدام به برگزاری آزمون کرده که این آزمون طی سه روز و دو مقطع دیپلم و کارشناسی 

برگزار می شود.
وی افزود: در این آزمون 9۸62 نفر ثبت نام کرده و در این سه روز با هم به رقابت می پردازند و در نهایت  509 

نفر از آنها استخدام می شوند.
رئیس ستاد برگزاری آزمون های دانشگاه اصفهان، خاطرنشان کرد: داوطلبان این آزمون در سه رشته با مدرک دیپلم و 7 رشته 

با مدرک کارشناسی شرکت می کنند که روزهای چهارشنبه یکم و پنجشنبه دوم بهمن ماه مربوط به داوطلبان دیپلم و روز جمعه رشته های 
کارشناسی با هم به رقابت می پردازند.

وی اظهار کرد: شروع فرآیند آزمون از ساعت ۸:30 صبح است که داوطلبان باید نیم ساعت قبل از شروع آزمون در محل امتحان حضور داشته 
باشند. پایان فرآیند آزمون در روزهای چهارشنبه و پنجشنبه در ساعت 12 و روز جمعه ساعت 12.30 دقیقه خواهد بود.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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قصد ما راه اندازی 
ساختار درست برای 

این کمیته است و باید 
نمایندگانی از ستاد 

تنظیم بازار، نمایندگانی 
از جهاد کشاورزی، 
تعزیرات حکومتی، 
استانداری، سازمان 
صمت و فعالان بازار 
میوه وتره بار حضور 

داشته باشند

اما چند ماهی اســت که 
نرخ گذاری قیمت میوه در 
اصفهان به اعتقاد انجمن 
حمایت از حقوق مصرف 
کنندگان استان اصفهان 
روند افزایشــی زیادی را 
داشــته و ایــن در حالی 
است که این سازمان در تعیین نرخ نقشی 

نداشته و در این زمینه توان نظارت ندارد.
بازار نرخ گذاری میوه اصفهان آشفته است

رئیس انجمن حمایــت از حقوق مصرف 
کنندگان اســتان اصفهان در این ارتباط 
می گوید: با توجه به وضعیت تورم  به بخش 
نرخ گذاری ورود کردیم، البته باید توجه 
داشت که نرخ گذاری برخی از محصولات 
در تهران و برخی دیگر در اصفهان انجام 

می شود. 
مجتبی برزگر با بیان اینکه آشفتگی در بازار 
میوه در اصفهان دیده شده و از این رو به این 
موضوع ورود کردیم، ادامه می دهد: باید 
توجه داشت که کمیته نرخ گذاری میوه 
روزهای یکشنبه تشــکیل و نرخ گذاری 
میوه انجام می شود و در بررسی عملکرد 
این کمیته به این نتیجه رسیدیم که این 
کمیته صلاحیت نرخ گــذاری را ندارد و 
ضروری است که سازمان حمایت به بازار 

ورود کند.

  نماینــده ســازمان حمایت از 
حقوق مصرف کنندگان در کمیته 

نرخ گذاری میوه حضور ندارد
وی با بیان اینکه نبود نماینده ای از سازمان 
حمایت از حقوق مصرف کننده و اعلام نرخ 
میوه نسبت به نرخ واقعی آن از دلایل عدم 
صلاحیت این کمیته است، ابراز می کند: 
برای این امر پس از دریافت مصوبه ستاد 
تنظیم بازار جلسه ای را با معاون  هماهنگی 
امور اقتصادی استانداری اصفهان برگزار 
کردیم که بر اساس آن نامه ای را به سازمان 
صمت برای تغییر در این سیســتم ابلاغ 

کرد.
رئیس انجمن حمایــت از حقوق مصرف 
کنندگان اســتان اصفهان با بیان اینکه 
هنوز سازمان صمت اســتان اصفهان در 
زمینه ورود ستاد تنظیم بازار بر نرخ گذاری 
میوه پاســخی را ارائه نداده است، ادامه 
می دهد: در این زمینــه نامه نگاری را نیز 
با رئیس سازمان صمت استان داشته ایم 
که هنوز پاسخی دریافت نکرده ایم و در 
صورت استمرار این وضعیت با هماهنگی 

با دستگاه قضا ورود می کنیم.

   ساختار کمیته نرخ گذاری میوه در 
اصفهان اصلاح شود

وی همچنیــن بــه نبــود نماینــده 
جهادکشــاورزی در کمیته نرخ گذاری 
میوه در اصفهان اشاره می کند و می گوید: 
قصد ما راه اندازی ســاختار درست برای 
این کمیته است و باید نمایندگانی از ستاد 
تنظیم بازار، نمایندگانی از جهاد کشاورزی، 
تعزیرات حکومتی، استانداری، سازمان 
صمت و فعالان بازار میوه وتره بار حضور 

داشته باشند.
هر چند ستاد تنظیم بازار استان اصفهان 
اعتقاد دارند تعیین نرخ قیمت میوه در بازار 
سلیقه ای شده است اما مسئولان اتحادیه 
میوه و تره بار بر این باورند قیمت گذاری ها 
کاملا کارشناسی شده و مطابق با آنچه در 

کشو نرخ گذاری شده تنظیم می شود.

  نرخ گذاری سلیقه ای در بازار میوه 
و تره بار اصفهان نداریم

بازرس اتحادیه میوه و تره بار اصفهان در 

این زمینه می گوید: نرخ گذاری سلیقه ای 
در بازار میوه و تره بار اصفهان نداریم، چند 
عامل مختلف تعیین کننده قیمت میوه و 

تره بار در اصفهان است.
ســید حســن فاطمی می افزایــد: نرخ 
گذاری ها از تهران آغاز می شود، وارد کننده 
میوه نرخ گذاری همه شهرها را بررسی و 
بعد در خصوص تخصیص میوه به استان ها 
اقدام می کند و می توان گفت نرخ گذاری 
بازار میوه در واقع توسط انحصارداران بازار 
صورت می گیرد و ما نیز مجبور به اعلام 

نرخ های تشویقی هستیم.
وی ادامه می دهــد: اگر مــا در اصفهان 
نرخ مناســب را اعلام نکنیم وارد کننده 
محصولش را به استانی می دهد که نرخ 
بهتری را می دهد و در این شــرایط بازار 
از میوه های مرغــوب خالی و میوه هایی 
با کیفیت بدتر و با قیمت بیشتر در اختیار 
مشــتری قرار می گیرد و این امر عادلانه 

نیست.

   قیمت میوه در بازار آرام می گیرد
بازرس اتحادیه میــوه و تره بار اصفهان با 
تاکید بر اینکه انحصار بازار میوه در کشور 
دست تعداد محدودی اســت و از این رو 
این افراد می دانند که ثبت سفارش چه 
زمانی انجام شده و چه زمانی میوه مورد 
نیاز وارد کشور می شود، می افزاید: وقفه در 
ثبت سفارش و ارسال میوه به کشور نیز در 
این میان بسیار آزار دهنده است و منجر 
به تشدید رقابت شهرهای مختلف برای 

دسترسی به میوه را دارد.
وی با بیان اینکه طی چنــد روز اخیر که 

نوسانات دلار کمی آرام گرفته می توانیم 
شــاهد آرامش در بازار میوه هم باشیم، 
اضافه می کند: از ســوی دیگر باید توجه 
داشته باشیم که بانک اطلاعاتی از میزان 
تولید میوه و سبزیجات در کشور نداریم و 
این امر نیز بر ترس ما در خصوص نبود و یا 

کمبود میوه می افزاید.
فاطمی با بیان اینکه در کمیته نرخ گذاری 
میــوه در اصفهان نماینده کشــاورزان، 
نماینــده جهــاد کشــاورزی، نماینده 
فرمانــداری، نماینده ســازمان صمت، 
نماینده خرده فروشان و ... حضور دارند، 
ادامه می دهد: باید توجه داشــت که این 
کمیته همواره سعی بر آن داشته تا عادلانه 
نرخ گذاری داشته باشیم چرا که خود ما نیز 

مصرف کننده بازار هستیم.

  تاثیر عوامل طبیعی در نرخ گذاری 
قیمت میوه و تره بار

وی همچنین به تاثیر عوامل طبیعی در 
نرخ گذاری میوه و ســبزیجات نیز اشاره 
می کند و می گوید: بــرای مثال در حال 
حاضر با افزایش قیمــت بادمجان، کدو 
و خیــار رو به رو هســتیم و دلیل آن نیز 

سرمازدگی این محصولات است.
هر چنــد هنوز ســر کلاف قانون قیمت 
گذاری میوه در اصفهان ســردرگم مانده 
است اما همه مسئولان باید توجه داشته 
باشند که سبد کالایی خانواده ها در این 
شرایط اقتصادی روز به روز رو به کوچک 
شدن اســت و باید بتوانند با برنامه ریزی 
درســت ترمز این افزایش قیمــت ها را 

بکشند.

اجبار به نرخ گذاری تشویقی؛  

وقتی میوه هم در اصفهان انحصاری می شود
قیمت میوه در بازار اصفهان روند افزایشی دارد و به اعتقادات 
فعالان این عرصه کسانی که انحصار بازار میوه را در دست دارند 

تعیین کننده قیمت ها هستند.
نوسانات قیمت میوه و تره بار در اصفهان مدت هاست که آزار دهنده 
شده، برخی از خانواده ها امکان خرید میوه با کیفیت را ندارند و 
میوه های دست چندم در سبدغذایی خانواده ها قرار گرفته است.

      نبود نماینده ای از سازمان حمایت از حقوق مصرف کننده و اعلام نرخ میوه نسبت به نرخ واقعی آن از دلایل عدم صلاحیت  کمیته نرخ گذاری میوه در اصفهان است

بازار
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S

 مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان
 خبر داد:

ثبت نام 200 متقاضی مشارکت در طرح 
»شهروند دیپلمات« تاکنون

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان با بیان اینکه همه تجار، 
اساتید دانشگاه، ورزشکاران، فعالان فرهنگی و رسانه ای که دارای کانال ارتباطی 
با خارج از کشــور و یا ظرفیت و توانمندی ویژه ای هستند می توانند شهروند 
دیپلمات باشند، گفت: تاکنون با فراخوانی که برای عموم شهروندان با عنوان طرح 
» شهروند دیپلمات« منتشر شده است، حدود 200 نفر برای مشارکت در این 

طرح ثبت نام کرده اند.  
به گزارش اداره ارتباطات رسانه ای شهرداری اصفهان، ایمان حجتی در هفتاد و 
دومین نشست خبری از سلسله نشست های خبری سه شنبه ها با رسانه در گفتگو 
با خبرنگاران، پیرامون اجرای طرح »شهروند دیپلمات« که با ابتکار اداره بین الملل 
شهرداری اصفهان برگزار خواهد شــد، اظهار کرد: شهروند دیپلمات طرحی در 
راستای نوعی از دیپلماسی غیررسمی با محوریت دیپلماسی شهروندی است که 

توسعه ارتباطات اصفهان با شهرهای خواهرخوانده را مدنظر دارد.
وی با بیان اینکه اصفهان با پتانسیل شهرهای خواهرخوانده قصد دارد تا پلی برای 
ارتباطات بین شهروندان شهرهای جهان ایجاد کند و نقطه تحولی در این زمینه 
خواهد بود، گفت: از مهرماه سال گذشته در برنامه ریزی های اداره کل ارتباطات 
شهرداری اصفهان به این نتیجه رسیدیم که گام هایی برای تقویت تعاملات بین 
المللی برداریم که یکی از این گام ها، ارتباطات موثر با طرف های خارجی به ویژه 
شهرهای خواهرخوانده بود.   مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان 
تصریح کرد: بر همین اســاس و با توجه به خواهرخواندگی اصفهان با 13 شهر 
جهان و همچنین پیمان دوستی اصفهان با شهر گیونگجو در کره جنوبی، پیمان 
خواهرخواندگی محله ایسی له مولینو در فرانسه با محله جلفا در شهر اصفهان 
و عضویت اصفهان در 10 مجمع جهانی و سازمان بین المللی، به دنبال تقویت 

ارتباطات موثر با کشورهای خارجی هستیم. 
وی با بیان اینکه در این مســیر با چالش های زیادی روبرو بودیم که یکی از آنها 
خاموش شدن چراغ ارتباطات با برخی شهرهای خواهرخوانده بود، اظهار کرد: 
مواجهه با این چالش با اپیدمی کرونا در جهان و اصفهان همزمان شد و این موضوع 
ما را به استفاده از فرصت اشتراک تجربیات شــهرها در زمینه کرونا سوق داد. با 
مجموعه اقدامات در دوران کرونا توانستیم اولین گام را برای تقویت ارتباطات موثر 
برداریم، اصفهان و دیگر شهرهای جهان، تجربیات خود از ایپدمی کرونا را در شبکه 
شهرهای جهان ثبت کردند و با هم در گفتگوهای آنلاین و ... به اشتراک گذاشتند.   
حجتی ادامه داد: در برنامه ریزی های بعدی به فکر استفاده از توان بین المللی 
کنشگران بودیم و بر همین مبنا موضوع دیپلماسی شهری از تیرماه سال 99 کلید 
زده شد.   وی ادامه داد: از تیر تا آذرماه سال جاری درصدد همراه سازی نهادهای 
مختلف برای اجرای طرح »شهروند دیپلمات« بودیم که یکی از همراهان ما در 
این موضوع، وزارت امور خارجه است که برای تسهیل ارتباطات، همزمان با سفر 
سخنگوی وقت وزارت امور خارجه به اصفهان این طرح مطرح شد و مورد استقبال 

قرار گرفت.

  اصفهان پایلوت اجرای طرح شهروند دیپلمات در کشور 
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری اصفهان افزود: با کمک وزارت 
امور خارجه، این طرح مراحل خود را طی کرد و اصفهان به عنوان پایلوت اجرای 
طرح شهروند دیپلمات در کشور انتخاب شد.  وی با اشاره به اینکه اتاق بازرگانی 
و کنسرسیوم دانشگاه های اصفهان متشکل از دانشگاه صنعتی، اصفهان، هنر و 
شهرک علمی – تحقیقاتی، دیگر همراهان شهرداری در اجرای این طرح هستند، 
گفت: فعالیت موثر در زمینه بین الملل، شناســایی تسهیل گران برای افزایش 
مشارکت شهروندی در توسعه و تقویت ارتباطات جهانی، همکاری اقتصادی با 
محوریت بخش خصوصی و افزایش تعامل با دستگاه دیپلماسی کشور از جمله 

اهداف اجرای این طرح خواهد بود.     

گــــزارش

ارتباطـــات

مهندس سلطانی:

مخابرات ایران ، پیشرو در توسعه  کسب و کار صنعت ICT کشور است
مدیر عامل شرکت مخابرات ایران در سفر 
یک روزه به اصفهان با اعلام این مطلب،بیان 
کرد : شــرکت مخابرات ایــران به عنوان 
قدیمی ترین شرکت پیشرو در صنعت ICT کشور،  می تواند توسعه 

دهنده فضای کسب و کار در این حوزه باشد.

به گزارش روابط عمومی مخابرات منطقه اصفهان،مهندس ســلطانی در 
جلسه ای که در حاشــیه این بازدید با حضور مهندس حیدری زاده مشاور 
مدیر عامل در امور استان ها، مدیر مخابرات منطقه اصفهان و شورای معاونین 
این مجموعه در ستاد مخابرات استان برگزار شد؛با اشاره به لزوم وجود فضای 
رقابت در حوزه های صنعت اظهار کرد: تمام تلاش ما این است که مجموعه 
مخابرات با رعایت موازین عدالت و با یاری و همدلی سایر بخش های حوزه 

ارتباطات کشور باعث توسعه بازار و به تبع آن کسب رضایت مشتریان شود.
وی عدم همخوانی هزینه و درآمد را یکی از مشکلات اصلی مخابرات دانست و 
افزود : با برنامه ریزی و  هماهنگی های صورت گرفته در طول چند هفته اخیر 
و جلسات متعدد با حوزه های درگیر،به طور جد پیگیر ارائه راهکارهایی برای 

رفع این مشکل در سطح مخابرات بوده ایم که امیدواریم در آینده نزدیک 
شاهد آثار و برکات آن باشیم.

مدیر عامل شــرکت مخابرات ایــران بر لــزوم مدیریت منابــع موجود 
تاکید کرد و گفــت: بحمــدالله مخابرات علــی رغم وجود مشــکلات، 
دارای منابــع بســیار خوبی اســت که بــا مدیریت مــی تــوان آنها را 
 به منابع مولد در راســتای کمک به حل مســائل جاری شــرکت تبدیل 

کرد.
مهندس سلطانی با اشاره به فعالیتهای صورت گرفته در چند هفته اخیر عنوان 
کرد: برگزاری جلسات مستمر با شرکت املاک مخابرات،پیگیری اصلاح 
تعرفه ها از مبادی مربوطه،تفویض اختیارات به استان ها در چارچوب ضوابط 
خاص،پیگیری وصول مطالبات و برنامه ریزی جهت اجرای مباحث توسعه 
ای استان ها از جمله کارهایی است که با تلاش جهادی همکاران ستادی و 
مناطق در طول 5 هفته اخیر صورت گرفته و امیدواریم با یاری خدا اثر بخش 
واقع شود. گفتنی است در ابتدای این جلسه مهندس قربانی مدیر مخابرات 
منطقه اصفهان و جمعی از معاونین و مدیران این مجموعه به ارائه گزارشی از 
آخرین وضعیت مخابراتی استان  و دغدغه ها و مشکلات پیش رو پرداختند.

اخبار اصفهان
خـــبــــر

تحریم فولاد نشانه استیصال دشمنان در شکست جبهه اقتصادی ایران
حمید رضا عظیمیان، مدیرعامل مجموعه فولاد مبارکه اصفهان به فهرست تحریم های اعمال شده از سوی 

آمریکا در این صنعت اضافه شد.
طی روزهای گذشته شرکت فولاد مبارکه اصفهان بار دیگر در لیست تحریم های آمریکا قرار گرفت و این بار 

نام مهندس حمید رضا عظیمیان، مدیرعامل مجموعه نیز به فهرست تحریم های فولاد اضافه شد.
خط مقدم نبرد اقتصادی به خود می بالد که توانسته دشمنان این ملت و انقلاب را به زانو درآورده تا جایی که 

راهی جز افزایش تحریم های ضد حقوق بشری و انسانی نداشته باشند که چه خوب شهید بهشتی آن یگانه 
دوران فرمود که آمریکا باید هم از ما عصبانی باشد و از این عصبانیت بمیرد.

حال و پس از گذشت ۴0 سال، فولاد مبارکه اصفهان قدرتمند تر از گذشته در خط مقدم نبرد برای سربلندی مردم ایران علیه 
دشمنان خواهد جنگید و در این راه ترسی از تحریم ها و دشمنی آنان نخواهد داشت.

نیک می دانیم که هیچکدام از این اقدامات و دشمنی ها خللی در عزم راسخ مجموعه فولاد مبارکه برای مبارزه در جبهه اقتصادی و برداشتن قدم 
در مسیر بهبود وضعیت زندگی مردم ایجاد نخواهد کرد. لشکر فولاد مبارکه از فرماندهان آن گرفته تا سربازانش باید به خط شکنی های خود ادامه 
بدهند، هر چند که در این مسیر از طرف دشمن خارجی مورد شدیدترین هجمه ها و تحریم ها و از طرف داخل مورد بی مهری هایی قرار گیرند.
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دکتر ســعید نمکی 
درباره اقدامات انجام 
شــده بــرای واردات 
واکسن کرونا به کشور، 
گفت: امیــدوارم قبل 
از ۲۲ بهمــن و طبق 
مصوبه اولویت بندی شده، واکسیناسیون 
را در گروه ها شروع کنیم. اما تا زمانی که 
مطمئن ترین و بی خطرترین واکســن را 
نتوانیم به کشور وارد کنیم، این کار را انجام 
نمی دهیم؛ چانه زنی های ما به دلیل این 
اســت که موثرترین واکسن را وارد کشور 

کنیم.
وی افزود: عــاوه بر آن، درباره واکســن 
کووکس سازمان جهانی بهداشت نیز  قرار 
بر این بوده از فوریه توزیعش در کشورهای 

هدف از جمله کشور ما شروع شود.
وی همچنین درباره واکســن کرونا تولید 
داخل گفت: تست واکســن ایرانی ما در 
مجموعه برکت مراحل بعدی را ســپری 
کرد. واکســن مجموعه موسسه رازی هم 
اجازه تست بالینی گرفت و هفته آینده از 

شروع اولین فاز واکسن ساخت داخل در 
رازی رونمایی می شود.

وزیر بهداشت درباره واکسن کرونا تولید 
مشترک ایران و کوبا نیز گفت: این مجموعه 
که با انتقال دانش فنی در کوبا و در انستیتو 
پاستور در حال انجام است، فاز دوم مطالعه 
بالینی را در کشور کوبا طی می کند و فاز 
ســوم را در آینده نزدیک و با انتقال دانش 
فنی و با نام پاســتور در کشــور آغاز می 
کنیم. امیدواریم مصرف این واکسن تولید 

مشترک را در اواسط بهار داشته باشیم.
افزایش شمار مبتایان به ویروس جهش 

یافته انگلیسی در کشور به ۶ تن
وزیر بهداشــت همچنین درباره ویروس 
جهــش یافته انگلیســی در کشــور نیز 
گفت: بعد از آن پنج مورد که پیش از این 
اعام کرده بــودم، یک مورد دیگر که یک 
هموطن که از انگلیس بازگشــته بود و در 
یکی از بیمارســتانهای دولتی تحت نظر 
بود، شناسایی شد. اطرافیان وی هم تحت 
کنترل و رصد قرارگرفتند. حال همه این 
موارد خوب اســت و بعد از آن هم گزارش 

مورد جدیدی نداریم.
نمکی از رصدخانه طرح بسیج ملی مقابله 
با کرونا، گفت: متاســفانه در هفته جاری 
وضعیت جهان وضعیت اســفناکی بود و 

تعداد مرگ و میرهای ناشی از این بیماری 
بســیار بالا بود. باز رتبــه اول مرگ و میر 
مربوط به آمریکا بود و بعد از آن کشورهای 
دیگر در رتبه های بعــدی بودند. آمریکا 
در ۲۴ ساعت گذشته گرچه خوشبختانه 
کاهش در مــوارد مرگ و میر داشــت اما 
۲۸۰۲ مرگ داشــت، بریتانیــا ۱۶۱۰، 
برزیــل ۱۱۸۳، آلمــان ۱۱۳۹، آفریقای 
جنوبی۸۳۹، ایتالیا ۶۰۳، روســیه ۵۸۶،   
مکزیک۵۴۴، فرانسه ۴۴۱، اسپانیا۴۰۴ 

مرگ در ۲۴ ساعت گذشته داشته اند.
فوتی های جدید کرونا در کشور طی 

۲۴ ساعت گذشته
وی با اشــاره به کاهش مرگ های ناشی از 
کرونا در کشور، افزود: بر اساس آخرین آمار 
در کشــور خودمان در ۲۴ ساعت گذشته 
خوشبختانه کاهش مرگ ها به سمت دو 

رقمی فعا ثابت است.  
وزیر بهداشت افزود: با مقایسه پیک سوم 
کرونا در کشور در مقایسه با پیک اول و دوم 
می بینیم که این پیک بلندتر است و گرفتار 
کننده تر است. اگر پیک دوم و اول را ببینید 
میزان کاهش پیک و سرعت آن نسبت به 
پیک ســوم حاکی از نزول صاف ناگهانی 
پیک سوم است که نشان دهنده مدیریت 
خوب بیماری است. این ناشی از تجربه ما 

در مجموعه نظام سامت است و همچنین 
در کنار هم قرار گرفتن تمام نیروها از جمله 
وزیر کشور، تیم استانداری، هال احمر، 

عزیزان سازمان بسیج و ... است.
۱۰ شهر قرمز در مازندران

کاهش ســیر بیماری در استانهای 
شمالی

نمکی ادامه داد: امــروز ۱۰ نقطه قرمز در 

اســتان مازندران داریم. هفته گذشته به 
این استان سفر کردم و امروز این مژده را به 
مردم می دهم که با همت استاندار محترم، 
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی، عزیزان ما 
در بســیج و ... این ۱۰ نقطه قرمز استان 
مازندران دارد به سمت و سوی رنگ نارنجی 
پیش می رود. عیــن گرفتاری هایی که در 
آتش سوزی جنگل های هیرکانی در خطه 

شمال پیدا می کنیم، در مورد کرونا هم به 
دلیل پیوستگی جمعیتی که در این خطه 
وجود دارد، این موضوع را شاهد بودیم. اما 
این اتفاق در آنجا با تیزهوشی دوستانمان 
نیفتاد و امروز شــاهد کاهش بیماری در 
نقاط شمالی هســتیم. در کل کشور ۱۰ 
شهر قرمز، ۲۳ شهر نارنجی، ۱۶۴ شهر زرد 

و ۲۵۱ شهر آبی داریم.

آغاز واکسیناسیون کرونا در کشور قبل از ۲۲ بهمن

 بعد از آن پنج مورد 
که پیش از این اعلام 

کرده بودم، یک 
مورد دیگر که یک 

هموطن که از انگلیس 
بازگشته بود و در 

یکی از بیمارستانهای 
دولتی تحت نظر 

بود، شناسایی شد. 
اطرافیان وی هم 

تحت کنترل و رصد 
قرارگرفتند. حال همه 
این موارد خوب است 

و بعد از آن هم گزارش 
مورد جدیدی نداریم.

 سخنگوی وزارت بهداشت:

در صورت واکسیناسیون به موقع، می توان به تابستان آرام در سال 
آینده خوش بین باشیم

سخنگوی وزارت بهداشت گفت: اگر واکسیناســیون علیه کرونا به موقع انجام شود و همچنین 
واکسن داخلی نیز در سال آینده به واکسیناسیون اضافه شود و با تداوم رعایت پروتکل ها، می توان 
به تابستان آرام در سال آینده خوش بین باشیم.»سیما سادات لاری« با اشاره به وضعیت شیوع 
کرونا و احتمال خطر کرونای انگلیسی، بیان کرد: در حال حاضر وضعیت ابتا، بستری و فوت به 
علت کووید ۱۹ در کشور به نسبت چند ماه گذشته ثبات بیشتری دارد که این موضوع را می توان 

ناشی از رفتار اجتماعی مردم و مسئولان دانست.
وی ادامه داد: در عین حال شرایط ابتا و بســتری و فوت به علت کرونا در کشورهای اروپایی و 
آمریکا در بیشترین حالت قرار دارد که این موضوع می تواند به علت شیوع ویروس جهش یافته 
کرونا در این کشــورها و همچنین ســرمای هوا و رعایت کمتر پروتکل های بهداشتی یا فاصله 

گذاری باشد.
لاری افزود: هر چقدر میزان رعایت پروتکل های بهداشــتی در کشــور بیشــتر باشد و مردم و 
مسئولان همانند دو ماه اخیر همکاری مناسبی داشته باشند، مدیریت و کنترل بیماری کووید 
۱۹ با قدرت بیشتری انجام می شود و عادی انگاری شرایط می تواند، خطرناک ترین اتفاق در زمینه 
ویروس کرونا تلقی شود.سخنگوی وزارت بهداشت ادامه داد: در عین حال همان طور که در تمام 
حدود یک سال اخیر مشاهده کردیم، رفتار ویروس کرونا کاما غیرقابل پیش بینی است، بنابراین 
مهم ترین موضوع در زمینه کووید ۱۹، رعایت موارد بهداشتی و جدی گرفتن شیوع این ویروس 
است.وی گفت: همچنین جهش ویروس کرونا در هر کشور یا انتقال نوع جهش یافته این ویروس 
به سایر نقاط امری اجتناب ناپذیر است و تنها راه چاره برای پیشگیری از آن، رعایت پروتکل های 
بهداشتی و استفاده از ماسک و فاصله گذاری اســت.لاری در پاسخ به این سوال که آیا تابستان 
آرامی خواهیم داشت؟ افزود: تمام تاش دولت و وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی این 
است که واکسیناسیون علیه کووید ۱۹ تا قبل از پایان سال جاری حداقل در گروه های پرخطر و 
اولویت هایی مثل کادر بهداشت و درمان انجام شود و در حال حاضر مهم ترین نگرانی ما، برخی 
سفرهای انجام شده در روزهای اخیر به مناطق جنوبی و شمالی کشور است و بنابراین اگر مردم 

همکاری نکنند و فکر کنند که شرایط عادی شده و می توانند 
به ســفر بروند، وضعیت خوبی در ماه های بعد نخواهیم 

داشــت.وی بیان کرد: اگر واکسیناســیون علیه این 
بیماری به موقع انجام و طبق برنامه ریزی ۲۰ درصد، 
تا پایان سال انجام شود، همچنین واکسن داخلی نیز 
در سال آینده برای واکسیناســیون اضافه شود و اگر 

رعایت پروتکل های بهداشتی در حد بالا و مناسب باشد، 
می توان به تابستان آرام خوش بین باشیم.لاری با اشاره به 

همراهی علما و مراجع در رعایت پروتکل ها و تاثیر کلی آن در 
جامعه، بیان کرد: همه ی علما و مراجع و به خصوص مقام معظم 

رهبری از ابتدای شیوع ویروس کرونا در کشــور تاکنون همکاری بسیار مناسبی با وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی داشته اند، مقام معظم رهبری به عنوان یک الگو بارها ثابت 
کردند که اهمیت ویژه ای برای رعایت پروتکل های بهداشتی و استفاده از ماسک قائل هستند و 

حتی این موارد را بارها به مسئولان تذکر داده اند.

وزیر بهداشت اعلام کرد:

عضو کمیته واکسن  کرونا:

واکسن کرونای ساخت "انستیتو رازی" مجوز اخلاق گرفته است
دبیر ستاد توسعه زیست فناوری معاونت علمی ریاست جمهوری با اشاره به اینکه واکسن تولیدی "انستیتو رازی" مجوز اخاق گرفته است، گفت: تعداد 
داوطلبانِ تست انسانی برای هر واکسن تولیدی متفاوت است.»مصطفی قانعی« دبیر ستاد توسعه زیست فناوری معاونت علمی ریاست جمهوری و 
عضو کمیته واکسن  کرونا با اشاره به واکسن دوم کرونای ایرانی، بیان کرد: در رابطه با واکسن دوم که انستیتو رازی آن را تولید می کند، فقط می توانم 
بگویم که مجوز اخاق گرفته است.وی در پاسخ به این سوال که برای واکسن دوم هم ۵۶ نفر داوطلب نیاز است؟ گفت: وقتی ۵۶ نفر تست انسانی تمام 
شوند، این تست به چند صد نفر می رسد، اما برای هر واکسن این پروپوزال متفاوت است که بر اساس آن تعداد داوطلبان مشخص می شود .قانعی افزود: 
هر کدام از واکسن ها با توجه به اینکه با چه پلتفرمی تهیه می شوند، بر اساس همان عوارض شان هم متفاوت خواهد بود، بنابراین بعضی عوارض بیشتر 
و بعضی کمتر خواهد بود.وی ادامه داد: از الان هم هنوز فاز ۳ تمام نشده تا این موارد را اعام کنیم، باید فاز ۳ تمام شود، گزارش های آن تهیه شود تا 
بتوانید در مورد این مسائل صحبت کنیم، حتی در مورد واکسن های خارجی که در کشورهای دیگر تولید می شود، فاز سه هیچکدام تمام نشده تا در 
مورد عوارض آنها بخواهیم به صورت جدی صحبت کنیم.در مورد واکسن اول ساخت ایران هنوز هیچ مشکلی گزارش نشده و هفته ی بعد گروه جدید 

داوطلب تست انسانی، واکسن اول کرونا دریافت می کند، همینطور پیش می رود تا به ۵۶ نفر کامل برسد و تا اواخر این ماه این فاز تمام خواهد شد.

رییس کمیته کشوری اپیدمیولوژی کرونا:

 عجولانه برای بازگشت به شرایط عادی تبلیغ نکنیم
 رییس کمیته کشوری اپیدمیولوژی کرونا در یادداشتی تاکید کرد: در شرایط کرونایی باید از ساده انگاری این ویروس به شدت خودداری کنیم و 

عجولانه بازگشت به شرایط عادی کار و تحصیل را اعمال و تبلیغ نکنیم.
حمید سوری اپیدمیولوژیست در این یادداشت نوشــت : یادمان نرود که همین یکی دو ماه قبل، تخت بیمارستانی برای بیمار کرونایی دیگر 

نداشتیم. مرگ های ناشی از این اپیدمی در کشور روزانه به مرز ۵۰۰ نفر رسیده بود.
کمتر روزی بود که به ماتم از دست دادن یکی از همکاران عزیزمان، بخاطر ابتا به کرونا نمی نشستیم. خستگی و فرسودگی شغلی کادر درمان به 
مرز بحران رسیده بود.مجبور شدیم دو هفته ۱۵۰ شهر را قفل کنیم و هزینه هنگفتی به کشور تحمیل کنیم. سوژه ای برای نمایش بی کفایتی در 
کنترل اپیدمی در دنیا شده بودیم.لطفا به نابخردان که یادشان رفته کجا بودیم تذکر دهید که: ساده انگاری نکنند و به سفرهای غیر ضروری حتی 

درون شهری نروند، سیاست های نسنجیده و عجولانه برای بازگشت به شرایط عادی کار و تحصیل و ... اعمال و تبلیغ نکنند.
و... و. چند هفته دیگر صبر کنند

ان شاء الله به کنترل کامل اپیدمی که رسیدیم همه ما دوست داریم زندگی عادی داشته باشیم.

گزارش

بسیاری از افراد با ترک سیگار دچار اضافه وزن می شوند.
با این وجود، بهترین اقدامی که می توانید برای بهبود ســامتی 
خود انجام دهید، ترک سیگار است. ابتدا بر ترک سیگار تمرکز کنید. سپس می توانید به 
روش های دیگر به منظور بهبود سامت خود ادامه دهید. این ممکن است شامل رسیدن 

به وزن سالم و حفظ آن برای زندگی بهتر باشد.
آیا اگر سیگار را ترک کنم وزن اضافه می کنم؟

هرکسی با ترک سیگار وزن اضافه نمی کند. در بین افرادی که دچار اضافه وزن می شوند، 
میانگین افزایش وزن بین ۶ تا ۸ کیلوگرم اســت. تقریباً ۱۰ درصد از افرادی که سیگار 

کشیدن را ترک می کنند، وزن خیلی بیشتری اضافه می کنند. 
چه عواملی باعث افزایش وزن پس از ترک سیگار می شود؟

وقتی سیگاری ها ســیگار را ترک می کنند، ممکن است به دلایل زیادی چاق شوند. این 
دلایل شامل موارد زیر هستند:

•احساس گرسنگی. ترک سیگار ممکن است باعث شود فرد بیشتر از حد معمول احساس 

گرسنگی کند. این احساس معمولاً پس از چندین هفته از بین می رود.
•خوردن هله هوله و میان وعده بیشــتر. بعضی از افراد بعد از ترک ســیگار بیشتر میان 

وعده های پرچرب و پر قند مصرف می کنند.
•سوزاندن مجدد کالری با سرعت نرمال. کشیدن سیگار باعث می شود کالری ها سریعتر 
بسوزند. پس از ترک سیگار، سرعت کالری ســوزی بدن دوباره طبیعی می شود. وقتی 
کالری ها دوباره با سرعت کمتری سوزانده می شوند، ممکن است افزایش وزن اتفاق بیفتد.

آیا می توانم از افزایش وزن جلوگیری کنم؟
برای اینکه هنگام ترک ســیگار فقط مقدار کمی از وزن تان افزایش یابد و یا اصا دچار 

کاهش وزن نشوید، موارد زیر را انجام دهید:
•خودتان را قبول کنید

•مرتباً فعالیت بدنی داشته باشید
•مصرف میان وعده را محدود کنید

•برای کمک به ترک سیگار از دارو استفاده کنید.
خودتان را قبول کنید

نگران افزایش چند کیلو وزن نباشید. درعوض، احساس غرور کنید که با ترک سیگار به 
سامتی خود کمک می کنید. قطع سیگار باعث می شود از بسیاری جهات احساس بهتری 

نسبت به خود داشته باشید.
ترک سیگار ممکن است به شما کمک کند که:

•انرژی بیشتر،
•دندان های سفیدتر،

•نفس تازه تر و لباس و موی خوشبوتر،
•چین و چروک کمتر و پوستی سالم تر و

•صدای واضح تر داشته باشید
مرتباً فعالیت بدنی داشته باشید

فعالیت بدنی منظم ممکن است به شــما کمک کند هنگام ترک سیگار از افزایش وزن 
زیاد جلوگیری کنید. پس از ترک سیگار به احتمال زیاد متوجه خواهید شد که در حین 

فعالیت بدنی می توانید راحت تر نفس بکشید. 
ســعی کنید در اکثر روزهای هفته، ترجیحاً هر روز، ۳۰ دقیقه یا بیشتر با شدت متوسط 
فعالیت بدنی داشته باشید. ایده های زیر ممکن است به شما کمک کنند تا هر روز فعال 

باشید.
ایده هایی برای هر روز فعال بودن:

•بعد از شام پیاده روی کنید.
•برای کاســی مانند رقص یا یوگا ثبت نام کنید. از دوستی بخواهید که با شما همراهی 

کند.
•دورتر از ورودی های فروشگاه ها، سالن های سینما یا خانه خود ماشین را پارک کنید.

•به جای آسانسور از پله استفاده کنید.
مصرف میان وعده را محدود کنید

مصرف میان وعده های پرچرب و قندی زیادتر ممکن است منجر به افزایش وزن زیادی 
در هنگام ترک سیگار شود. 

برای کمک به ترک سیگار از دارو استفاده کنید
با پزشــک خود در مورد داروهایی که ممکن است به شــما در ترک سیگار کمک کنند 
صحبت کنید. بعضی از افراد هنگام اســتفاده از دارویی که به آنها در ترک سیگار کمک 

می کند، وزن کمتری اضافه می کنند.
www.weightloss.com : منبع

کاهش وزن و ترک سیگار

پریسا جمدی 
ترجمه

رییس مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی 
وزارت بهداشت:

 تا امروز کوواکس هیچ واکسنی را 
در جهان توزیع نکرده است و ما هم 

واکسنی را وارد نکرده ایم
رییس مرکــز اطاع رســانی و روابط عمومــی وزارت 
بهداشــت: بیان کرد: در نظام سامت حداقل سالی یک 
بار درگیر یک بحران بزرگ در ابعاد ملی هســتیم و در 

حوزه واکســن می بینید که با شناســایی ظرفیت های 
داخلی موجود، ســه واکســن کرونا وارد فاز کارآزمایی 

بالینی می شود. 
کیانوش جهانپور ادامه داد: همچنین بیش از ۹ پرونده ی 
فعال واکسن در کشور وجود دارد که می تواند با همکاری 
و هماهنگی بین بخشــی منجر به ایجــاد ظرفیت های 
جدید برای کشــور باشــد، حرکت خوبی در حوزه های 
مختلف نظام سامت به ســمت مدیریت و فرماندهی و 
پایش هوشمند بر پایه فناوری اطاعات انجام شده است 
که البته اگر بخواهیم به نکات منفی اشاره کنیم، پراکنده 

بودن و جزیره ای بودن این سامانه ها بوده است.

جهانپور افزود: مــا خرید ۱۶ میلیــون و ۸۰۰ هزار دوز 
واکسن کرونا را از کوواکس خواهیم داشت و بنابراین از 
سبد کوواکس و شرکت هایی که مورد تایید سازمان غذا و 
دارو باشد، واکسن به میزان ۱۶ میلیون و ۸۰۰ هزار دوز 

تهیه می شود.
وی گفت: البته تا امروز کوواکس هنوز هیچ واکسنی را در 
جهان توزیع نکرده است، قابل ذکر است که کوواکس یک 
اتحادیه جهانی بر محور سازمان جهانی بهداشت و ابتکار 

عملی برای توزیع واکسن است.
جهانپور افزود: فکر می کنم حداقل ۱۸ شرکت در سبد 
کوواکس واکسن خود را عرضه می کنند و ما هم حداقل از 

سه شرکت تغذیه خواهیم کرد، اما هنوز کوواکس چیزی 
توزیع نکرده و ما هم واکسنی را وارد نکردیم و هر واکسنی 
که سازمان غذا و داروی کشور به عنوان مرجع ملی برای 
صدور مجوز ورود واکســن تایید کند، از این محل تهیه 
می شود و در زمینه ی خرید مستقیم واکسن کرونا نیز از 
شرکت های مورد تایید ســازمان غذا و دارو، به هر تعداد 

که مقدور باشد، انجام می شود.
وی ادامه داد: هرچند اولین کشــور شــروع کننده در 
حوزه تزریق واکسن نبودیم اما فکر می کنیم جزو اولین 
کشورهایی خواهیم بود که واکسیناسیون علیه کووید ۱۹ 

را به پایان خواهیم رساند.

وزیر بهداشت ابراز امیدواری کرد که قبل از ۲۲ بهمن واکسیناسیون کرونا در 

کشور طبق اولویت بندی صورت گرفته، آغاز شود.

رییس مرکز مدیریت 
بیماری های واگیر:

عوارض عصبی و روانی 
ویروس کرونا جدی 

است
 رییــس مرکــز مدیریــت بیماری 
های واگیر وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشــکی گفت: عوارض 
عصبی و روانی ویروس کرونا بسیار 
جدی است و روز به روز این عوارض 
بیشتر شناخته می شود. نیاز است 
محققان بعد روانی و عصبی ویروس 

را بیشتر مورد بررسی قرار دهند.
محمد مهدی گویا  در اولین کنگره 
ملی دانشگاه و کووید-۱۹ افزود: به 
عنوان مثال بیماران مبتا به کرونا 
پس از ۱۰ روز  هنوز ســر دردهای 

شدید دارند. 
گویا عنوان کرد: ویــروس کرونا به 
طور غیر مســتقیم در رفتارهای ما 
تاثیر گذاشته و این رفتارها نیازمند 
بررسی اســت و پیامد آن گسترش 
بیماری های افســردگی و اعتیاد را 

به دنبال دارد.
وی عنوان کرد: همــه گیری کرونا 
چند موضوع مهــم را یادآوری کرد 

و دنیای امروز با کرونا تغییر یافت.
رییس مرکز مدیریت بیماری های 
واگیر در ادامه اظهار داشــت: بشر 
تاکنون امنیت سامت را مورد توجه 
ویژه قرار نداده بود. امنیت سامت 
در کنار امنیت سیاســی و فرهنگی 
قرار گرفت. این ویروس نشان داد که 
چگونه امنیت سامت بشر را هدف 
قرار داده است. یک ویروس در بازه 
زمانی کوتاه از قاره ای به قاره دیگر 

حرکت کرد.
گویا عنــوان کرد: کرونــا همچنان 
نشان داد نظام سامت جهان دفاع 
ضعیفی دارد که پس از یک ســال 
هنوز دانشمندان با تمام آزمایشگاه 
های فوق مدرن نتوانســتند درمان 
مناسب برای این بیماری پیدا کنند.

وی با بیان اینکه ویروس همچنین 
ســامت روان مردم جامعه را مورد 
تهدید قرار داده است، گفت: این همه 
گیری نشان داد برای مقایسه کردن 
ابزارهای کمی در اختیــار داریم و 
ابزارهای دقیقی برای مقایســه نیاز 

است. 
ویروس جهش یافته جدید چند 
برابر ویروس قبلی همه گیری 

دارد
گویا با بیان اینکه در دوران پاندمی 
کرونا پیش بینی بسیار دشوار است، 
گفت: این ویروس بســیار پیچیده 
است و هر روز شکل جدیدی یافته 
و جهش پیدا می کنــد. قابل پیش 
بینی نیست که پس از جهش سرایت 
بیماری چگونه است. جهش جدید 
ویروس قدرت ســرایت بیماری را 

افزایش داده است. 
غیــر قابل پیش بینــی بودن 

ویروس استرس زا است
منصوره صادقی دبیــر کنگره ملی 
دانشــگاه و کووید ۱۹ عنوان کرد: 
در شــرایط کرونا دانشجویان غم و 
اضطراب فراوانــی را تجربه کردند. 
وظیفه ما این بود که دانشجویان به 
سامت از این شــرایط عبور کنند و 
عملکرد ایمنی دانشگاه افزایش یابد.  
عضو هیات علمی دانشــگاه شهید 
بهشــتی ادامه داد: ابتــدا در مورد 
کووید تحقیق کردیــم. پیش بینی 
ناپذیر بودن کووید اســترس را بالا 
برد و اطــاع رســانی لازم را انجام 
دادیم. همچنیــن راه اندازی پویش 
های مختلف و مسابقات کرونایی و 
کمپین در خانه بمانیم، برنامه های 
متنوع و پویش هــای مختلف طرح 
های همدلی، نشــریه های متفاوت 
و گاهنامه ســامت روان و مشاوره 
خدمــات و برگــزاری کارگاه ها از 

جمله اقداماتی بود که انجام شد. 
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Construction 
Permits Up 34.5% 
in Q2
Municipalities across the 
country issued permits for 
137,431 housing units across 
Iran’s urban areas during the 
second quarter of the current 
fiscal year (June 21-Sept. 21, 
2020), indicating a 34.5% 
increase compared with the 
previous quarter and a 39.3% 
growth compared with the 
corresponding quarter of last 
year.
These and other related data 
were released in the latest report 

of the Statistical Center of Iran.
The average number of 
residential units per permit 
across the country was 2.8 
and the average floor area of 
residential units per permit was 
524 square meters. 
A total of 13,822 homes are 
expected to be built as a result 
of the permits issued by Tehran 
Municipality in Q2 to register 
a quarter-on-quarter growth 
of 7.8% but a year-on-year 
decrease of 4.9%, the report said. 
In Tehran, the total floor area 
of units in buildings stood at 
2,426,000 square meters, 
registering a 6.4% growth QOQ 
but a 9% decline YOY. 

Euro-4 Gasoline 
in All Big Cities
 Gasoline sold in big cities 
is compliant with Euro-4 
emission standards, an 
official at the National 
Iranian Oil Products 
Distribution Company 
said.
According to Fatemeh 
Kahi, a study recently 
conducted by the Iranian 
National Standards 
Organization from Sept. 
to Dec. 2020 on gasoline 
quality indicates the 
fuel contains acceptable 
levels of sulfur and 
other chemicals, IRNA 
reported.
“Not only have sulfur 
levels declined 
compared to summer, 
aromatic compounds, 
benzene, octane 
and olefin also are at 
acceptable levels.” 
As part of the study, 
samples of gasoline 
compliant with Euro-
4 emission standards 
were collected randomly 
from 200 gas stations 
and the results revealed 
that sulfur and aromatic 
hydrocarbon levels were 
admissible, she said.
Last July the Department 
of Environment found 
out that the quantity of 
hazardous elements 
in gasoline (aromatic 
compounds and 
benzene) was 40% 
and 1.4% respectively 
-- above levels set by the 
European Union (35% 
and 1%). Nonetheless, 
that decreased to 11.5% 
and 0.48% respectively, 
she noted.
Referring to other 
elements like sulfur 
(32%), octane (91.5%) 
and olefine (4%), Kahi 
said the indices comply 
with defined standards.
DoE is in charge of 
checking the quality of 
gasoline and INSO gets 
involved if and when 
necessary. 
The National Iranian 
Oil Refining and 
Distribution Company 
produces close to 100 
million liters of gasoline, 
of which 80 million liters 
comply with Euro-4 
standards. 
Iran has improved 
distribution of cleaner 
gasoline in recent years, 
but wide-scale supplies 
of low-quality diesel and 
slack environmental 
rules are delaying efforts 
to effectively curb air 
pollution.
Lack of regulations for 
standard diesel is one 
of the main reasons 
behind the worsening 
air pollution in the 
metropolises.
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In a written 
interview with 
B l o o m b e r g , 
he answered 
q u e s t i o n s 
about billions 
of dollars Iran 

has trapped in South 
Korea because of U.S 
sanctions as follows:
"Some Iranian officials 
have linked Iran’s 
seizure of a tanker 
in the Persian Gulf 
earlier this month to 
those frozen funds. 
Questions to Hemmati, 
who met with a 
delegation of South 
Korean officials last 
week, were limited to 
this topic.
***You’ve said that 
interest should be 
paid on the $7 billion 
of Iranian funds 
that are currently in 
South Korea. How 
much interest do 
you estimate has 
accumulated over the 
past two years?
The Islamic Republic 
of Iran has been 
prevented from using 
its funds with Korean 
banks, as a result of 
the Korean banks’ full 
cooperation with the 
maximum pressure 
policy of the United 
States against Iran. 
This policy is against 
international law 
and not justified 
by legal principles. 
Therefore, we believe 
that those Korean 
banks should pay the 
damage suffered by 
the Islamic Republic 
of Iran during these 
two years. The amount 

of such damage is a 
technical issue which 
should be determined 
by banking and 
financial experts.
***Did the South 
Korean delegation give 
an indication that they 
can release the funds 
soon? Or did they give 
a time frame for when 
they can resolve the 
situation?
The South Korean 
delegation mentioned 
that they have the 
political will to resolve 
the issue and enable 
Iran to make use of 
their assets, but the 
problem is that they 
want to comply with 
the U.S. policies and 
regulations as well.
***Were they specific 
about what is stopping 
them from releasing 
the money? Are 
they facing direct 
pressure from the 
U.S. government, 
for instance, or from 
certain U.S. banks?
There are a number 
of problems for the 
utilization of funds 
belonging to the 
Islamic Republic 
of Iran. Iranian 
banks and financial 
institutions, including 
the Central Bank of 
Iran, are listed by 

the U.S. Treasury as 
sanctioned entities. 
Unfortunately, the 
Korean government 
has succumbed to the 
pressure and, unlike 
some other countries, 
refuses to cooperate 
with Iran. Our other 
partners could find 
some ways so that we 
can use resources to 
import humanitarian 
goods, but the Korean 
government did not 
propose any reliable 
channel in this regard. 
The funds are held 
with Korean banks 
which have business 
with the U.S. banks 
and they take it as an 
excuse that the funds 
are Korean won and 
cannot be converted 
into euro directly.
***How did your 
meeting end? Did 
the South Koreans 
give any promises or 
pledge to make new 
efforts to try and 
release the money?
South Korean 
authorities promised 
that they will do 
whatever they could 
in order to release 
the funds. But this 
was not the first time 
they are making such 
promises.
***Did you discuss 

the oil tanker and 
is the seizure of that 
vessel linked to Iran’s 
trapped funds?
No.
***Is it possible to 
redirect the funds 
that Iran has trapped 
in South Korea 
into Instex? Is that 
something that you 
have been discussing?
Transferring the funds 
to Instex or the Swiss 
channel remains 
among the possible 
options but it is the 
second step. The first 
step is that we should 
witness a political 
will in Korean banks 
to release the funds 
and cooperate with 
Iranian banks. We have 
not witnessed such a 
political will yet. In 
addition, it needs to be 
reminded that Instex 
has been practically of 
little use so far and is 
mostly affected by the 
same U.S. sanctions. So 
Instex has not worked 
as we expected to 
make trade ties 
with the European 
countries beyond 
the U.S. sanctions, 
as the European 
countries have not 
had enough courage 
to hold their economic 
sovereignty."

Isfahan-Ankara flight, 
gate towards boosting 
tourism industry
Deputy for Isfahan province's Governor-General 
for Economic Affairs Hassan Qazi-Asgar says the 
re-launching of direct flights between Isfahan and 
Ankara will act as a gate towards boosting tourism 
industry in both cities.
Qazi-Asgar said that the flight from Isfahan 
to Ankara and back are important for Isfahan 
in economic terms because it will result in 
improvements in transit of goods in export and 
import sectors and of course in exchange for 
tourists.
The official expressed regret that the tourism 
industry suffered the greatest losses due to the 
Corona pandemic and the estimates indicate a loss 
of around 4000b Rials per month in this field.
“Keeping in mind this huge amount of losses for 
the tourism industry we need proper planning to 
revive it now,” he added.
Referring to the safe and healthy trips plan, he 
said that all health protocols will be observed all 
throughout tourist trips like safe hotels which are 
being identified to get necessary licenses.
The head of the International Isfahan Beheshti 
Airport (IIBA), too, believes that the airports are 
the main pillars for the air industry, and therefore 
their infrastructure needs to be well prepared in 
advance in order to expect precious services from 
them.
Hassan Amjadi said that the VIP services section 
of IIBA and its cargo terminals are now activated 
and this airport can now play a significant role in 
boosting the province’s industries, tourism and 
economy.

Iran's Q1-3 Mineral 
Exports Top $4b
 Iran’s export of mineral products in the first three 
quarters of the current fiscal year (March 20-Dec. 
20) stood at 29.5 million tons worth $4.11 billion, 
latest data released by the Iranian Mines and 
Mining Industries Development and Renovation 
Organization show.
This registered a 44% and 39% decline in volume 
and value year-on-year, respectively.
According to IMIDRO, steel topped the list of 
exports in terms of value with $2.17 billion and 
was followed by copper with $665.8 million and 
cement with $268.8 million.
In terms of tonnage, cement had the largest share 
with 13.22 million tons, followed by steel with 5.65 
million tons.
According to the IMIDRO data, alumina powder 
exports saw the biggest jump in terms of value 
(234% YOY) to reach $1.3 million, followed by 
aluminum products with $155.8 million (up 82% 
YOY), ferromolybdenum with $9.6 million (up 
189% YOY) and molybdenum with $22.9 million 
(up 4% YOY). 
The sharpest fall in export value was recorded 
for iron ore concentrate (down 90% YOY to reach 
$28.3 million), iron ore in the form of fines/lumps 
(down 82% YOY to reach $43.3 million) and 
antimony (down 71% YOY to reach $3.6 million).
In terms of tonnage, aluminum products posted 
the biggest growth (108% YOY) to reach 92,050 
tons, followed by alumina powder (up 93% YOY to 
reach 650 tons), rare-earth minerals (up 88% YOY 
to reach 60 tons) and zinc products (up 49% YOY 
to reach 155,170 tons).
Iron ore concentrate had the sharpest decline in 
tonnage with 366,750 tons (down 90% YOY).

 Governor of Central Bank of Iran (CBI) 
says South Korean officials promise 
to release Iranian assets but take no 
practical steps to pay South Korean 
arrears to Iran.

South Korea promises to release Iran 
assets without practical step
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The South 
Korean 
delegation 
mentioned that 
they have the 
political will to 
resolve the issue 
and enable Iran 
to make use of 
their assets, but 
the problem is 
that they want to 
comply with the 
U.S. policies and 
regulations as 
well.



The Iranian 
Foreign Ministry 
“added a number 
of American 
individuals to 
its sanctions list 
for committing 

terrorist crimes, promoting 
and supporting terrorism, 
which is a serious threat to 
regional and international 
peace and security, and for 
violating basic rules and 
fundamental principles of 
international law, including 
human rights,” Saeed 
Khatibzadeh, the ministry’s 
spokesman, said on Tuesday.
He said Iran’s measure was 
taken under a law titled 
“Countering America’s 
Human Rights Violation and 
Adventurous and Terrorist 
Actions” passed by the Iranian 
Parliament in 2017.
He said the sanctioned officials 
include Trump, Pompeo, 
former Secretary of Defense 
Mark Esper, acting Secretary 
of Defense Christopher Miller, 
Secretary of the Treasury 
Steven Mnuchin, CIA Director 
Gina Haspel, former national 

security adviser John Bolton, 
former US envoy for Iran Brian 
Hook and his successor Elliot 
Abrams, and chief of the Office 
of Foreign Assets Control 
(OFAC) Andera Gacki.
The spokesperson added that 
Iran placed sanctions on the US 
officials for their involvement 
in the assassination of 
top Iranian anti-terror 
commander Lieutenant 
General Qassem Soleimani 
and his companions in Iraq in 
January 2020, management of 
and support for acts of terror 
against the Islamic Republic, 
and creating, financing and 
training terrorist groups and 
providing them with weapons.
He said the US officials have 
been blacklisted for their 
full support for the Israeli 
regime’s acts of aggression 
against the Palestinian people, 
particularly the regime’s 

terrorist move to assassinate 
Iranian nuclear scientist, 
Mohsen Fakhrizadeh.
They have also been targeted 
for imposing cruel, illegal 
and unilateral sanctions on 
Iran and acting deliberately 
to create "specific living 
conditions for Iranians" by 
blocking their access to food, 
medicine, medical services and 
equipment, the official said.
The US officials have, 
furthermore, supported 
suppressive regimes in the 
region and their crimes 
against humanity and war 
crimes in Yemen, maintained 
active and full connection 
with the Mujahedin-e-Khalq 
Organization (MKO) terrorist 
group and provided it with 
political and cultural support, 
paving the way for several 
terrorist measures against 
the interests of the Iranian 

government and nation, 
Khatibzadeh added.
Based on principles of 
international law, imposing 
unilateral sanctions and 
unilateral bullying measures 
are either a clear violation of 
the fundamental principles 
of the international law 
mentioned in the United 
Nations Charter or run counter 
to humanitarian international 
law, which would prevent the 
materialization of human 
rights, he added.
“The Islamic Republic of Iran 
reserves its right to adopt the 
necessary strategies to counter 
America’s international 
criminal acts in all fields,” the 
Iranian spokesman said.
He said Iran’s Foreign Ministry 
would issue a detailed 
statement about these 
American officials’ crimes as 
soon as possible.

Trump dead but JCPOA 
alive: Rouhani
Stating that today is the end of the infelicitous 
rule of Trump, Iranian President Hassan 
Rouhani said that he is dead but the JCPOA is 
alive.
Referring to the situation in Washington on 
the eve of Biden's inauguration, President 
Rouhani said, "You see, on Wednesday, the 
day of the inauguration of the new president, 
Washington DC has become a military 
barracks. All these armed forces came to 
establish the security of this city. This is one of 
the fruits of Trump's clumsy work."
"America's political isolation is one of Trump's 
legacy," he added, saying, "The United States 
was left alone in its policies. Where he worked 
against Palestine, he was left alone. When he 
left the JCPOA, he was left alone. He was left 
alone in international organizations."
"Two years ago, he chaired the Security Council 
and called on Security Council leaders to 
condemn the JCPOA, but all Security Council 
leaders opposed him," Rouhani added.
Iran's Army unveils "Jalal" 
Electro-Optical monitoring 
system in 'Eqtedar 99' drill
 Iran's Army on Wednesday unveiled "Jalal" 
Electro - Optical monitoring system in 
"Eqtedar 99" military exercise.
The military exercise spokesman said that 
in order to monitor different areas and the 
targets envisaged by 'Eqtedar 99' drills, "Jalal" 
Electro - Optical monitoring system was used 
for testing.
Electro - Optical monitoring system can 
combine radar and optical data with capability 
to transfer images to remote and in darkness.
This Electro - Optical monitoring system 
will provide the necessary requirements of a 
commander to control and lead operations in 
a remote region, operational areas, and drill 
areas.
Army of the Islamic Republic of Iran initiated 
'Eqtedar 99' exercises with aviation service 
of the ground forces, special foces, and Rapid 
Reaction troops, on Tuesday morning on the 
Makran coasts, southern Iran.
'Eqtedar 99' military drills are being carried 
out with participation of the Airborne Brigade, 
Special Forces Brigade, and Rapid Reaction 
Brigade as well as with the transport and 
combat support of the Air Force.
The drills is being carried out in the offensive 
and target-oriented category by the Army 
ground forces and all tactics used in the 
exercise are combined, indigenous, and 
creative and for adaptation with restructuring 
the Army ground forces.

Iran Imposes Sanctions on Trump, 
Other Top US Officials

Iran slapped sanctions on outgoing US 
President Donald Trump and Secretary 
of State Mike Pompeo along with several 
current and former members of the outgoing  
administration for their role in terrorist 
and inhumane actions against the Islamic 
Republic and Iranian citizens.
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Europeans hate Iranians defense 
power: MP
 MP Moghtadaei stressed that European sabotages against the 
Iranian defense industry stem from their hatred and resentment 
over Iranian nation self-sufficiency rather than sympathy for world 
peace and security.
Speaking in an interview with Mehr News Agency, Vice-Chairman 
of Iranian Parliament National Security and Foreign Policy 
Commission, Abbas Moghtadaei referred to testing France’s first 
cruise missile, capable of carrying a nuclear warhead, and added, 
“The fact that today France and some European countries are 
moving towards advanced weapons and nuclear warheads and 

paving the way for the transport or transfer of advanced nuclear 
weapons shows that the Westerners have abandoned morality and 
are seeking to provoke war.”
Saying that Europeans have shown that they do not respect human 
rights, he noted that Western countries consistently advise other 
countries to respect human rights and humanitarian action, 
however most human rights violations, massacres, and crimes 
against humanity are perpetrated by elements directly or indirectly 
supported by Europeans.
The fact is that the Westerners, especially during the wars that took 
place in the region, did not have an acceptable record, and the people 
of countries like Iraq, Yemen, Afghanistan, and Lebanon are targeted 
and killed with Western equipment, Moghtadaei explained.

"During the imposed war, much 
of the equipment used by the 
Saddam Regime against our 
country was given to Iraq by 
Western governments", he 
added.
The Iranian lawmaker also 
spoke about the powerful Defense 
Industry of the Islamic Republic of 
Iran, saying that European sabotages 
against the Iranian defense industry stem from 
their hatred and resentment over Iranian self-sufficiency rather than 
sympathy for world peace and security.

There are also 
some signs 
from the green 
continent, 
which show 
the Europeans 
pursue their 
disloyal way of 
action, when it 
comes to Iran.
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Iran Army tests 
homegrown 
electro-optical 
system for 1st 
time
Iran’s new indigenous 
electro-optical system, 
Jalal, has been used for the 
first time in real combat 
conditions against mock 
enemy targets in the 
Ground Force war game.
The Iranian Army Ground 
Force started a war game, 
codenamed Eghtedar 
(Power)-99, on Markan 
shores, in the country’s 
southeastern regions, on 
Tuesday morning.
The offensive wargame 
involves rapid reaction 
units and mobile and 
offense brigades. The 
troops attending the drill 
are receiving logistical 
and combat support 
from the Air Force and 
the Army Ground Force 
Airborne Division in the 
coastal zones, with the 
aim of evaluating the 
mobility and offense 
power of the brigades 
and corps and the mobile 
offense units of the Army 
Ground Force.
The force used the 
mobile electro-optical 
system ‘Jalal’ on the 
second day of the drill 
in order to accurately 
monitor different areas 
and the objectives of the 
Eghtedar-99 war game.
This system, which has 
been designed and built 
by the experts in the 
Army Ground Force, can 
transmit images taken in 
pitch dark to all remote 
control and command 
centers.
It can also combine radar 
and optical data.
The Army Ground 
Force also employed 
an indigenous mobile 
Geographic Information 
System (GIS) during 
the drill to facilitate the 
control and guidance 
of operations and 
the preparation and 
production of various 
geographical data and 
operational maps.
This system will provide 
the commanders 
with their essential 
requirements for 
controlling and directing 
operations in remote and 
operational zones as well 
as training areas.
The Iranian military 
forces have been holding 
massive maneuvers in 
the past days to test the 
country’s latest military 
equipment and to 
enhance its preparedness 
in the face of potential 
threats in simulated 
conditions of a real war.
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Iran Opposes Saudi Presence 
at Disarmament Conference
Iran’s ambassador to the UN Office at Geneva denounced 
the “destructive” presence of Saudi Arabia as an observer 
in the Conference on Disarmament (CD), pointing to the 
kingdom’s dark record of military aggression against 
Yemeni civilians.
In remarks on Tuesday, Iran’s ambassador and permanent 
representative to the UN Office at Geneva, Esmaeil Baqaei 
Hamaneh, deplored Saudi Arabia’s record of creating 
instability and its destructive role in the region and in the 
formation of a military coalition against its neighboring 
state which has slaughtered civilians, devastated Yemen’s 
infrastructures, and led to the spread of insecurity and 
instability in the region.
The Iranian envoy slammed as “destructive” Saudi Arabia’s 
attendance at the Conference on Disarmament in Geneva 
as an observer, saying the Riyadh regime’s involvement in 
the conference would run counter to the forum’s goals and 

mission.
He emphasized that Iran has acted to prevent the 
participation of Saudi Arabia and the United Arab Emirates 
in the Conference on Disarmament, because the Islamic 
Republic has concerns for the protection of the Conference 
on Disarmament’s status and place as the only multilateral 
international institution in the nuclear disarmament 
sphere.
Baqaei Hamaneh further decried Saudi Arabia as 
the spearhead of plans to form coalitions for war and 
aggression against the neighbors, as the biggest stockpile of 
destabilizing weapons in the region, and a country pursuing 
its questionable nuclear program without supervision from 
the relevant international organizations, according to the 
government’s website.
He concluded that Saudi Arabia could not have any 
constructive presence in the disarmament debates, saying, 
“As experience shows, that country (Saudi Arabia) only 
abuses the meetings and discussions at the Conference on 
Disarmament to distract public opinion and pin the blame 

on 
others for its own 

mistakes and crimes in Yemen.”
According to the decision-making process in the 
Conference on Disarmament that operates on a consensus 
basis, Saudi Arabia and the United Arab Emirates were 
blocked from joining the conference as observers in 2021 
after the Islamic Republic’s opposition.

Blinken explains 
Biden admin’s 
approach toward 
Iran
President-elect Joe Biden's pick 
to lead the State Department, 
Antony Blinken, has offered 
explanations over the new 
administration’s policy toward 
Iran and the nuclear deal.
Speaking in his Tuesday 
confirmation hearing before 
the Senate Foreign Relations 

Committee, Blinken said 
"President-elect Biden is 
committed to the proposition 
that Iran will not acquire a 
nuclear weapon."
Repeating baseless accusations 
of American officials against 
Tehran, Blinken said "And we 
share, I know, that goal across 
this committee, an Iran with 
a nuclear weapon or on the 
threshold of having one with the 
capacity to build one on short 
order would be in Iran that is 

even more dangerous than it 
already is … In my judgment, 
the JCPOA for whatever its 
limitations, was succeeding on 
its own terms in blocking Iran's 
pathways to producing fissile 
material for a nuclear weapon 
on short order," CNN quoted him 
as saying.
The claims come as Tehran has 
stressed that nuclear weapons 
and other weapons of mass 
destruction have no place in 
its defensive doctrine as it has 

been confirmed by Leader of 
Islamic Revolution Ayatollah 
Khamenei’s decree over ban on 
the production of WMDs.
Iran has reduced its 
commitments to the 
2015-signed nuclear deal to 
‘create balance’ and in response 
to the Trump Administration’s 
unilateral withdrawal from 
the deal which was followed 
by severe sanctions against the 
country in a campaign dubbed 
‘maximum pressure’.

News



Iran Embraces Qatar’s Call for Regional Dialogue
Iranian Foreign Minister Mohammad Javad Zarif welcomed his Qatari 
counterpart’s call for regional talks, describing collective cooperation as the 
main solution for a strong region.
In a post on his Twitter account on Tuesday night, Zarif said Iran welcomes the 
call from Qatari Foreign Minister Mohammed bin Abdulrahman bin Jassim Al 
Thani for inclusive dialogue in the region.
“As we have consistently emphasized, the solution to our challenges lies in 
collaboration to jointly form a 'strong region': peaceful, stable, prosperous & free from global or 
regional hegemony,” he said.Earlier in the evening, Zarif held a telephone conversation with his Turkish 
counterpart Mevlut Cavusoglu for talks on the latest developments in Tehran-Ankara ties and the 
cooperation between the two neighbors in various fields.

 Iranian FM Zarif rejected 
the claims made by the 
correspondent of the 
French daily, Le Figaro, 
about negotiations of his 
Iran's envoy to UN Takht-
Ravanchi with the US.On 
the sidelines of the Cabinet 
meeting on Wednesday, 
Iranian Foreign Minister 
Mohammad Javad Zarif 
told reporters that despite 
the claims made by the 
correspondent of the 
French newspaper Le 
Figaro, Iran’s Permanent 
Ambassador to the United 
Nations Majid Takht-
Ravanchi has held no 
talks with the US or has 
delivered no messages to 
the American officials from 
Iran. "It is three weeks that 
Majid Takht-Ravanchi is in 
Tehran and that reporter 
has made baseless claims," 
Zarif said. 
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Iran's UN envoy 
reacts to US arresting 
Iranian scientist
Spokesperson for Iranian 
permanent mission to the United 
Nations Alireza Miryousefi 
reacted to the US arresting 
Iranian university professor 
Kaveh Afrasiabi and said the 
Trump administration is famous 
for anti-Iranian bigotry and bias.
"It is unfortunate to hear of the 
arrest of Dr. Afrasiabi on spurious 
charges, in the waning hours of 

the Trump administration, which 
is well-known for its anti-Iranian 
bigotry and bias," Miryousefi 
said.
"Dr. Afrasiabi has not been 
working as an agent of the 
Mission and only as a university 
professor, and an expert on 
international relations," he 
added.
He further explained that 
Afrasiabi "has provided 
consultations to the Mission 
on international issues and his 
working relationship with us has 

been open and fully transparent 
since the beginning."
The US Department of Justice 
announced on Tuesday that 
Kaveh Lotfolah Afrasiabi has 
been arrested at his home in 
Watertown, Massachusetts, for 
the alleged illegal activities.
It claimed that Afrasiabi was 
actually a secret employee of 
the Government of Iran and the 
Permanent Mission of the Islamic 
Republic of Iran to the United 
Nations (IMUN) who was being 
paid to spread their propaganda.

 UK Coronavirus Strain 
Detected in at Least 60 
Countries: WHO
 The UK coronavirus strain has 
been detected in at least 60 
countries, the World Health 
Organization said Wednesday, 10 
more than a week ago.
With the global death toll now well 
past two million, and new variants 
of the virus causing deep concern, 
countries across the world are 
grappling with how to slow 
infections until vaccines become 
widely available.
The South African strain, which like 
the UK one is believed to be more 

infectious, has now been reported 
in 23 countries and territories, the 
WHO also announced in its weekly 
update.
It added that the number of new 
deaths climbed to a record high of 
93,000 over the previous seven 
days, with 4.7 million new cases 
reported over the same period.
The arrival of mass vaccination 
campaigns in the US and Europe 
had brought hope that the end 
of the pandemic was in sight; the 
European Union said Tuesday it 
was aiming to inoculate 70 percent 
of its adult population before the 
end of August, AFP reported.
But many EU countries -- and 

other nations including India and 
Russia -- have struggled to get their 
inoculation programmes off the 
ground.
The United States remains home 
to the world's worst outbreak in 
overall numbers, and US President-
elect Joe Biden made clear 
he would be taking no chances 
following his inauguration on 
Wednesday.
Recent days have also seen a 
renewed focus on the initial 
outbreak a year ago, with China 
defending its handling of the virus 
on Tuesday after independent 
experts criticized the speed of its 
response.

Referring to a letter by the UN Secretary-
General António Manuel Guterres in which 
he has named countries for their debts to 
the international organization, Stéphane 
Dujarric noted that Iran is making efforts 
to resolve the issue, which comes as a 
result the money transfer problems it is 
facing.He noted that Iranian officials have 
already announced that they have been in 
contact with the Secretariat for months to 
solve the problem which is mainly due to 
the unilateral US sanctions.
He added that the UN officials have been in 
close contact with the Iranian Permanent 
Representative office as well as other 
relevant Iranian officials.
He went on to stress that "It is quite clear 
to us that Iran has tried to find a way to pay 
the UN money."
The official further noted that the UN has 

been constantly exchanging views with 
Iran and is fully aware of Tehran's good 
will.
However, he reiterated, the UN has the duty 
of announcing to the General Assembly 
the list of countries that have not paid the 
specified amount.
UN Secretary-General Antonio Guterres 
told the UN General Assembly this week 
that the Islamic Republic of Iran and eight 
other countries have not paid their dues 
to the UN budget, which jeopardizes their 
voting rights.
Subsequently, spokesman for the 
Iranian Ministry of Foreign Affairs Saeed 
Khatibzadeh stated that Iran had long been 
in contact with the UN Treasury regarding 
the introduction of a secure channel due to 
the blocking of US funding channels.
He underlined the fact despite sanctions 
Iran has always used its channels to pay 
the membership fees.He stated that Iran's 
latest proposal is the payment of the debt 
through the use of blocked resources in 
South Korea by the UN with the permission 
of the Central Bank of Iran, which is being 
negotiated and coordinated by the UN 
Secretariat.

The report issued Wednesday by four agencies 
says the pandemic is making it difficult for 1.9 
billion people to afford healthy diets. It follows 
an earlier report that forecast that in a worst case 
scenario that 828 million people might suffer 
from acute hunger because of the crisis.The latest 
estimate is that nearly 688 million people globally 
are undernourished, more than half of them in 
Asia. The largest share is in South Asian countries 
like Afghanistan, where four in 10 people are 
malnourished.The report is mostly based on data 
up to 2019, before the pandemic struck. But it also 
estimates that an additional 140 million people 
were likely to have fallen into extreme poverty 
in 2020 due to the impact of virus outbreaks and 
lockdowns. By the end of last year, some 265 million 
were estimated to be facing acute food insecurity.A 
key factor is food affordability, a problem in wealthy 
nations like Japan as well as impoverished places 
like East Timor and Papua New Guinea, said the 
report issued by the UN Food and Agriculture 
Organization, UNICEF, the World Food Program 
and the World Health Organization, AP reported.
Disruptions and job losses due to the pandemic are 
preventing families from getting enough to eat in 

many places. That's evident in the long lines seen 
at food banks even in the United States.
In India, broken supply chains and transport 
problems, especially during pandemic lockdowns, 
have prevented surplus grain stocks from reaching 
all those in need. Day laborers and migrants are 
the most vulnerable, despite a massive public 
distribution system that entitles 75% of the rural 
population and half of those living in cities to 
subsidized food grains.
Since eligibility for such programs is based on a 
census that is nearly a decade old, many urban poor 
and migrants cannot tap those resources.
Across Asia, high prices for fruits, vegetables and 
dairy products have made it “nearly impossible” 
for low income families to have healthy diets, the 
report said. FAO data show food prices rose to their 
highest level in nearly six years in November.
Many in the region instead end up consuming high-
calorie, cheap processed foods that contribute 
to problems with obesity and diabetes but lack 
vitamins and minerals.Data in the report show that 
it is more expensive to eat a healthy diet in Thailand, 
Laos, Bhutan and Indonesia, at about $5 per day, 
than it is in New Zealand and Australia, at less than 
$3 per day.A nutritionally adequate diet tends to 
cost $2 to $3 per day in most countries, rich or poor, 
but is more expensive in Japan and South Korea. In 
most countries, the cost of a nutritious diet is two to 
three times that for a one just sufficient to provide 
enough energy.

Iran's UN membership fee debt due to money 
transfer problems

UN: Pandemic, Surging Food Prices Leave Many 
in Asia Hungry
United Nations agencies are warning that more than 350 
million people in the Asia-Pacific region are going hungry as the 
coronavirus pandemic destroys jobs and pushes food prices 
higher.

A spokesperson for the United Naions Secretary-General told 
IRNA on Tuesday that the problems caused for Iran in regards 
with payment of its membership fee is because of transfer of 
money.

Since eligibility 
for such 
programs is 
based on a 
census that is 
nearly a decade 
old, many 
urban poor 
and migrants 
cannot tap those 
resources.

UN Secretary-
General Antonio 
Guterres told 
the UN General 
Assembly 
this week that 
the Islamic 
Republic of Iran 
and eight other 
countries have 
not paid their 
dues to the UN 
budget, which 
jeopardizes 
their voting 
rights.



افزایش 40درصدی سپرده های بانکی
بر اساس آمارهای بانک مرکزی مانده سپرده ها افزایش ۴۰.۷ درصدی و مانده تسهیلات بانکی رشدی ۴۲.۸ 

درصدی در پایان مهرماه ۹۹ نسبت به مقطع مشابه سال قبل داشته اند.
به گزارش پژوهشکده پولی و بانکی، گزارش وضعیت کل مانده ســپرده ها و تسهیلات ریالی و ارزی بانک ها 
و مؤسسات اعتباری به تفکیک استان در پایان مهرماه ســال ۱۳۹۹ حاکی از آن است که مانده کل سپرده ها 

بالغ بر ۳۳۳۸۰.۵ هزار میلیارد ریال گردیده است که نسبت به مقطع مشــابه سال قبل ۹۶۵۴.۹ هزار میلیارد 
 ریال )۴۰.۷ درصد( و نسبت به پایان ســال قبل معادل ۶۲۱۷.۷ هزار میلیارد ریال )۲۲.۹ درصد( افزایش نشان

 می دهد.
بالاترین مبلغ سپرده ها مربوط به استان تهران با مانده ۱۸۱۳۹.۹ هزار میلیارد ریال و کم ترین مبلغ مربوط به استان کهگیلویه و 

بویراحمد معادل ۸۲.۴ هزار میلیارد ریال است. مانده کل تسهیلات بالغ بر ۲۴۱۹۶.۲ هزار میلیارد ریال است که نسبت به مقطع مشابه 
سال قبل ۷۲۴۸.۴ هزار میلیارد ریال )۴۲.۸ درصد( و نسبت به پایان ســال قبل ۴۸۴۰.۴ هزار میلیارد ریال )۲۵ درصد( افزایش داشته است. 
بیش ترین مبلغ تسهیلات مربوط به استان تهران با مانده ۱۵۵۷۵.۳ هزار میلیارد ریال و کم ترین مبلغ مربوط به استان کهگیلویه و بویراحمد 

معادل ۸۲.۹ هزار میلیارد ریال است.

راغفر: قیمت ارز می تواند پایین تر هم بیاید
حسین راغفر گفت: به نظر من این انتظار غیر واقعی نیست. به علاوه با برخی از اقدامات مجلس و تاکید بر اینکه 
منابع کسری بودجه از منابع مالیاتی تامین شود، فشار بر بخش ارز را کمتر می کند. این موارد اقداماتی است که 

تا حدودی می تواند در جهت کاهش قیمت ارز موثر واقع شود.
حسین راغفر، استاد اقتصاد و عضو هیئت علمی دانشگاه الزهرا در خصوص صحبت های اخیر رئیس جمهور 

مبنی بر کاهش قیمت دلار تا ۱۵ هزار تومان و اینکه آیا کاهش قیمت ارز مشروط بر آزاد سازی منابع بلوکه شده 
ایران است یا خیر، گفت: آقای روحانی گفتند قیمت ارز غیر واقعی است و می تواند تا ۱۶ و ۱۷ هزار تومان هم پایین 

بیاید. به نظر من پایین آمدن قیمت ارز منوط به آزادسازی منابع مالی ما نیست و تا جایی هم که من می دانم صحبتی با 
کره جنوبی در این رابطه صورت نگرفته است. به نظر می رسد که در همین شرایط کنونی هم ایشان اذعان داشتند که قیمت ارز 

بالاتر از قیمت واقعی آن است و می تواند پایین ترهم بیاید.
او گفت: در واقع انتظار پایین آمدن قیمت ارز و سکه انتظاری واهی نیست. ارقام کنونی غیرواقعی هستند و این واقعیت تلخ اقتصاد ایران است. هر چه 
به سمت انتخابات ریاست جمهوری سال ۱۴۰۰ پیش می رویم تعیین قیمت ارز می تواند سیاسی شود؛ به همین دلیل است که انتظار کاهش قیمت 

ارز به وجود آمده است.

خبرآنلاین
گـــزارش
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در روزهای اخیر و 
با گذر شاخص کل 

بورس از حمایت 
روانی یک میلیون و 
۲۱۱ هزار واحدی که 

در دور قبلی نزول 
قیمت ها به ثبت 

رسیده بود، افراد 
بیشتری متقاعد 
شده اند که بازار 

سرمایه امن نیست. 
حقیقت امر هم همین 

است
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کاشانی نسبت خبر داد:

قیمت پراید به کمتر 
از ۱00 میلیون تومان 

رسید
نائب رئیس اتحادیه نمایشگاه داران 
خودرو گفت: قیمت خــودرو روزانه 
کاهش می یابد و پراید به کمتر از ۱۰۰ 

میلیون تومان رسیده است.
نعمت الله کاشانی نسب نائب رئیس 
اتحادیه نمایشــگاه داران خودرو  در 
خصوص آخرین وضعیت بازار خودرو، 
گفت: تا چند وقت پیش قیمت خودرو 
روند افزایشی داشت و به صورت لحظه 
ای شاهد افزایش قیمت ها بودیم اما 
در حال حاضر شاهد کاهش قیمت ها 
آن هم روزانه و لحظه ای هســتیم و 
ثبات بســیار خوبی در بازار خودرو 
حاکم اســت. نائب رئیــس اتحادیه 
نمایشگاه داران خودرو با تاکید بر اینکه 
قیمت خودرو بســتگی به نوسانات 
نرخ ارز دارد و با افزایش یا کاهش ارز، 
قیمت این کالا افزایشــی یا کاهشی 
می شود، بیان کرد:در روزهای اخیر 
که قیمت دلار کاهش یافته اســت 
قیمت خودرو هم روند کاهشی دارد و 
پیش بینی می شود این کاهش قیمت 

همچنان ادامه داشته باشد.
کاشانی نسب ادامه داد: در حال حاضر 
خودروسازان خودروهایی که پیش 
فروش کرده انــد را تحویل می دهند 
و این عرضه باعــث ایجاد تعادل بین 

عرضه و تقاضا شده است. 

ایسنا
خـــبـــر
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محدودیتی صف ســاز که 
نه تنهــا مجال خــروج به 
ســهامدارانی را که مایل به 
ماندن در این بازار نیستند 
نمی دهد، بلکه در زمان های 
مساعد نیز ورود به بازار را با 

محدودیت مواجه می کند.
سقوط بورس ادامه دارد. قیمت ها هر روز ۵ 
درصد، ۵ درصد پایین می آیند و صف های 
فروش چنان بی تقاضا گذران عمر می کنند 
که دیگر حرفه ای هــای بازار هم امیدی به 
جبران ضررهای خود در بلندمدت ندارند. 
این روزها خیلی از فعالان بازار به این نتیجه 
رسیده اند که شاید حق با قدیمی ها بوده؛ 
»آتش تند، زود خاکستر می شود.« شاخص 
کل بورس تهران دیــروز ۱/ ۳ درصد دیگر 
افت کرد و ضمن ثبــت کاهش حدود ۴۰ 
هزار واحد به سطح یک میلیون و ۱۴۹ هزار 
واحد رسید. بررسی  ارزش معاملات خرد از 
ابتدای آبان ماه تا روز گذشته نشان می دهد 
که اوج گیری ارقام به ثبت رسیده تا محدوده 
۱۵ هزار و ۶۱۲ میلیارد تومان پایدار نبوده و 
رسیدن ارزش معاملات به محدوده ۳ هزار و 

۳۰۰ میلیارد تومان نشان از کاهش جذابیت 
بازار برای ســرمایه گذاران حقیقی و البته 
افت نقدشوندگی سهام دارد. طی روزهای 
گذشته سکان خرید در بازار سهام به دست 
حقوقی ها افتاده و خالص خرید این دسته 
از بازیگران سهام به جز ۴ روز از ابتدای دی 
ماه تاکنون مثبت است. درحالی که تا همین 
چند ماه پیش مردم در صف انتظار دریافت 
کد بورسی بودند، حالا هر کسی هر جور که 
بتواند می خواهد از بورس خارج شود. این 
وضعیت در حالی اتفاق افتاده که در شرایط 
سقوط دسته جمعی بازارها دیگر هیچ مقصد 
دیگری هم برای ســرمایه وجود ندارد. در 
حال حاضر نه بازار دلار و سکه محلی امن 
برای سرمایه گذاری است و نه مسکن دیگر 

کشش افزایش قیمت بیشتر را دارد. 
یکی از عمده دلایل شکل گیری الگوی رفتار 
دسته جمعی در معاملات بازارها، کم عمقی 
بازار در کنار قوانین زائد و دست وپاگیری 
اســت که به هیجانــات دامــن می زند و 
درنهایت ســبب شــکل گیری صف های 
پرحجم در ســمت خرید یا فروش )بسته 
به روند معاملات( می شــود؛ به طوری که 
معامله گران بدون توجه به پشــتوانه های 
منطقی )چه بنیادی و چه تکنیکال( و تنها 
با نگاه به میزان تقاضا و عرضه ایجادشــده 
در ســقف  و کف قیمتی، به جمع صف ها 
می پیوندند. درواقع تا زمانی که تشــکیل 
صف ملاکی برای ارزندگی یک ســهم یا 
برعکس شناخته می شــود، واکنش های 

غیرمنطقی نیز دور از انتظار نیست. با این 
حال همچنان ســازمان بورس در حفظ 
محدودیت دامنه نوسان پافشاری می کند. با 
حذف محدودیت دامنه نوسان یا بازتر کردن 
میزان آن، اما ریسک معاملات نیز افزایش 
یافته و افزایش احتیاط میان سرمایه گذاران 
را شاهد خواهیم بود. ضمن آنکه دوره های 
فرسایشی در بازار سهام شکل نمی گیرد و 
عرضه و تقاضا در عرض چند ساعت بازار را 
به تعادل می رسانند. موضوعی که می تواند 
بازار ســهام را به سمت بازاری منطقی تر و 

تحلیلی تر سوق دهد.

  در دام بدبینی
بررسی ها نشان می دهد در روزهای اخیر و 
با گذر شاخص کل بورس از حمایت روانی 
یک میلیون و ۲۱۱ هزار واحدی که در دور 
قبلی نزول قیمت ها به ثبت رسیده بود، افراد 
بیشتری متقاعد شده اند که بازار سرمایه 
امن نیست. حقیقت امر هم همین است. 
بالاخره نوبتی هم که باید پس از چند سال 
عقب نشینی پی درپی حالا نوبت ریال نحیف 
ایرانی است که نسبت به ســایر دارایی ها 
اندکی عرض اندام کند. روز گذشته قیمت 
هر دلار آمریــکا در حالی به کف کانال ۲۲ 
هزار تومان رســید کــه در اوج قیمت ۳۲ 
هزار تومانی این ارز در تاریخ ۲۴ مهرماه اگر 
کسی از سقوط قیمت ارز سخن می گفت 
به احتمال زیاد به جای توجــه و احترام، 
تمسخر و استهزا نصیبش می شد. همین 

رویه برای ســایر بازارها نیز جریان داشت. 
در واقع ترس از رشد بی امان پایه پولی در 
سایه سنگین عدم اطمینان ناشی از فضای 
ملتهب در سیاســت خارجی به نحوی بر 
ذهنیت فعالان بازار اثر گذاشــته بود که 
هیچ کس حتی فکرش را هم نمی کرد روند 
دوسال و نیمه رشد قیمت ارز به این زودی ها 
متوقف شود. اما انتخاب شدن بایدن به عنوان 
رئیس جمهور آمریکا و خوش بینی به رفتار 
متعادل تر دموکرات ها توانست کل معادله را 
تغییر دهد. در این میان اگرچه بارها مقامات 
داخلی تاکید کرده اند که دیگر تخم مرغ های 
خود را در سبد آمریکا نخواهند گذاشت و 
شرط بازگشت به تعهدات برجامی بازگشت 
آمریکا به این پیمان و رفع تحریم هاست، 
اما ریســک انتظــاری فعــالان بازارهای 
ســرمایه پذیر در ایران به مسیر نزول رفته 
و همراه خود همچنان قیمت ها را نیز به زیر 

می کشد. همین عوامل بوده که توانسته در 
روزهای اخیر صدای بسیاری از فعالان بازار 
سرمایه را مجددا درآورد و آنها را به سمت 
اعتراض به وضع موجود سوق دهد. ولی آیا 

تمام این اعتراضات بحق است؟

  دور باطل ناکامی
بررسی ســابقه تاریخی دوره های رونق و 
رکود سهام در بازار سرمایه موید آن است 
که طی دهه های اخیر هر بار که قیمت ارز 
در داخل افزایش یافته با اندکی تاخیر بورس 
هم وارد فاز صعودی شده و در نهایت پس از 
سریع تر شدن رشد قیمت ها در این روند 
صعودی، با افت شــاخص و در نهایت این 
بازار با رکود مواجه شــده است. تا اینجای 
داستان اتفاق عجیبی رخ نداده است. بازار 
سرمایه آن هم در حالی که اقتصاد نوآوری 
چندانی ندارد و از طریق افزایش محسوس 

در بهره وری و ســودآوری واقعی رونقی را 
نصیب سهامداران نمی کند، طبیعی است 
که در بیشتر ادوار فعالیت خود راهی به جز 
تجربه رونق تورمی نداشته باشد. جریان از 
این قرار است که هر بار که اختلاف قیمت 
تثبیت شده ریال با ارزهای خارجی پولی 
با متغیرهایی اعــم از افزایش پایه پولی یا 
ســرعت گردش پول اختلاف زیادی پیدا 
کرده یک محرک سیاســی سبب شده تا 
فنر سرکوب ارزش پول ملی رها شود و در 
نهایت دوره ای از کاهش نرخ برابری ریال را 
در مقابل سایر ارزها شاهد باشیم؛ عاملی که 
در ادامه قیمت ها در بورس را به دلایلی نظیر 
افزایش ارزش جایگزینی، فراهم شدن زمینه 
برای افزایش سرمایه از محل تجدید ارزیابی 
دارایی ها و رشــد ارزش ریالی سودآوری 
شــرکت های فعال در بازار سهام افزایش 

داده است.

دور باطل ناکامی بازار سرمایه  

بیدار شدن مجدد خرس بورس
بورس ۹۹ در حالی شاهد رویداد شــگفت آور دو فاز خرسی 
در کمتر از چند ماه بوده است که به جرات می توان ریشه این 
نوسان های فرسایشی را در سیاست به ظاهر حمایتی اما فاجعه بار 
»دامنه نوسان« جست وجو کرد که شبیه دوستی خاله خرسه 

همچون مادر این دو فاز خرسی عمل کرده است.



مزون  ژورک واقع در اصفهان جهت تکمیل کادر خود 
به یک نفر خیاط ماهر مســلط به  دوخت برش  و  الگو 

نیازمند است.
آدرس: دروازه شیراز 

تلفن: 09132274163

یک شرکت  ماشین سازی واقع در شهرک صنعتی بزرگِ 
اصفهان جهت تکمیل کادر خود به تراشکار ماهر مسلط 

به نقشه خوانی نیازمند است.
با حقوق و مزایای توافقی- ســرویس از سه راه ملک 

شهر و شاهین شهر
آدرس: شهرک صنعتی بزرگ اصفهان 

 تلفن: 09901152779 

فروشگاه  زنجیره ای کوثر 7 واقع در اصفهان به  نظور 
تکمیل کادر خود به نیروی خانم جهت  صندوقداری و  

چیدمان و نیروی  آقا جهت انبار  نیازمند است.
متقاضیان واجد شرایط می توانند با شماره های درج 

شده تماس حاصل فرمایند.
آدرس: چهارراه وفایی 

تلفن: 09133941784, 09137033677

استخدام نیروی ساده یا ماهر و نیمه ماهر جهت  فلافلی 
در رهنانِ اصفهان

یک فلافلی واقع در رهنانِ  اصفهان جهت تکمیل کادر 
خود به افراد واجد شرایط زیر نیازمند است:

نیروی کار ساده  یا ماهر و نیمه ماهر
تعداد: 2 نفر

بصورت تمام وقت و نیمه وقت
طی کار آموزش داده میشود و با پیشرفت حقوق هم 

اضافه می شود
شرح کار: نظافت و آماده سازی و فروش

با حقوق مناسب
متقاضیان واجد شــرایط می توانند از طریق راه های 
ارتباطی اعلام شده در آگهی درخواست خود را جهت 

استخدام ثبت نمایند.
آدرس: رهنان

09140057579

به  کارگر_فنی آقا جهت  اپراتوری دســتگاه پیچ در 
منطقه صنعتی دولت آبادِ اصفهان نیازمندیم.

با حقوق اداره کار+ بیمه
 متقاضیان واجد شرایط می توانند با شماره های درج 

شده تماس حاصل فرمایند.
آدرس: منطقه صنعتی دولت آباد 

تلفن: 09130895269 

یک  کتابفروشی واقع در اصفهان جهت تکمیل کادر 
خود به نیروی  جوان آقا نیازمند است.

آدرس: آمادگاه مقابل هتل عباسی 
تلفن: 09139286686

یک فروشگاه  پوشــاک عمده واقع در اصفهان جهت 
تکمیل کادر خود به  فروشنده خانم نیازمند است.
شنبه تا چهارشنبه 9 الی 18-پنجشنبه 9 الی 14

متقاضیان واجد شرایط می توانند با شماره های درج 
شده تماس حاصل فرمایند.

آدرس: عبدالرزاق- بازار بزرگ 
تلفن: 09131306630, 32210943

یک  کافه_رســتوران_طین واقع در اصفهان جهت  
تکمیل کادر خود به افراد واجد شرایط زیر در شیفت 

صبح و عصر نیازمند است:
1- آشپز غذاهای فرنگی

2- کمک_آشپز
3- ظرفشور

4-  سالن_دار ماهر و نیمه ماهر
با آموزش رایگان

آدرس: محدوده پل فلزی 
تلفن: 09195904009 

شرکت  لافارر تولید کننده محصولات کمک  درمانی ، 
زیبایی ، بهداشتی و آرایشی از افراد با سابقه و با تجربه 
در رده های شغلی ذیل و در شهرهای ذکر شده دعوت 

به همکاری می نماید.
مشاور پوست و مو در  داروخانه

شهر مورد درخواست:کلیه شهر ها )سراسر کشور(
جنسیت مورد درخواست: زن

حداقل تحصیلات: حداقل دیپلم
حداکثر سن: 33 سال

روابط عمومی بالا
رفتار مناسب
فن بیان قوی

متقاضیان واجد شــرایط می توانند از طریق راه های 
ارتباطی اعلام شده در آگهی درخواست خود را جهت 

استخدام ثبت نمایند.
Shadi1980s@gmail.com :ایمیل

 تلفن: 09196287661 

بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

یک شرکت  فنی_مهندسی جهت تکمیل کادر خود 
استخدام مینماید:

1-  کارشناس_فروش
ثابت در محل

خانم 
)مبتدی و حرفه ای(

2-  کارشناس_فروش
حضوری 

آقا
)مبتدی و حرفه ای(

تماس وارسال رزومه:  09140430767

کسب و کار
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صاحب امتیاز و مدیر مسئول:  رضا محزونیه 
سر دبیر: مرضیه ربیعی

دفتراصفهان : میدان احمد آباد،ابتدای خیابان شهیدمفتح )بهرام(   ساختمان حورا
 تلفن:031-32274500    

روابط عمومی:تلفن: 32274754-031  فاکس: 32274514ـ 031 
سازمان آگهی های اصفهان:32274518 - 32274517     32274512 - 32274506 ـ 031  

فاکس بازرگانی اصفهان : 32274511- 32274507ـ 031
 چاپ: صمیم        تلفن و فکس : 44533725 - 021

امور مشترکین اصفهان: 031-32274508
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چهارمین دوره نانواستارت آپ افتتاح شد
چهارمین دوره نانو استارت آپ به همت ستاد توسعه فناوری نانو به صورت مجازی افتتاح شد.

 برنامه نانواستارت آپ یکی از برنامه های توسعه فناوری ستاد ویژه توسعه فناوری نانو است که از سال ۱۳۹۶ 
فعالیت خود را آغاز کرده است،   در سه دوره گذشته تیم های زیادی وارد برنامه شده و در طول بازه زمانی 

یک ساله موفق به توسعه نمونه یا محصول اولیه خود شده اند .
در دوره چهارم این برنامه به دلیل شیوع ویروس کرونا و لغو دهمین مسابقه ملی فناوری نانو، ارزیابی علمی و 

کارآفرینی به صورت غیرحضوری و از طریق سایت آموزش فناوری نانو و بنیاد آموزش فناوری نانو انجام شد، با 
جمع بندی نتایج آزمون ها و بررسی فرم سوابق علمی و پژوهشی هر کدام از داوطلبان، ۱۲۰ برگزیده اول معرفی شدند.

بر اساس روال این برنامه دفترچه ایده پس از برنامه در دسترس داوطلبان پذیرفته شده در این دوره  قرار خواهد گرفت و جلسات 
مشاوره و دفاع از ایده طی هفته های آتی برگزار می  شود.

در این مراسم محمد باقری دبیرگروه ترویج و آموزش ستاد توسعه فناوری نانو با اشاره به روند برگزاری رویداد نانو استارت آپ افزود: برنامه نانو 
استارت آپ هیچ گونه حق مادی در طرح های تیم های شرکت کننده در برنامه ندارد و تمامی حقوق مادی طرح متعلق به تیم ها است.

وی بیان کرد: آموزش، توسعه فناوری، توسعه بازار و محصول از جمله اقدامات این ستاد است.

باید بر مبنای داده هایی که جمع 
می کنید، بتوانید مخاطب هدف 

را به خوبی شناسایی کنید. با 
داشتن این اطلاعات و چیزهایی 

که از مشتریان فعلی خود می 
دانید، می توانید با تبلیغات  

خوب، افرادی را که خصوصیات 
مشابهی با آنها دارند نیز مخاطب 

قرار دهید

،،
اقتصاد آنلاین

یادداشـــت
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ششمین دوره »الکام استارز« برگزار شد

اولیــن و بزرگترین اپراتور دیجیتــال ایران، حامی 
اکوسیستم نوآوری، به عنوان حامی اصلی در ششمین 

دوره الکام استارز حضور دارد.

 این رویداد نوآورانه که شامل سه بخش الکام پیچ، پاویون شتاب و آوردگاه سرمایه 
است، با هدف حمایت از استارت آپ ها و کســب وکارهای نوآور، مشاوره و جذب 
ســرمایه برای آن ها، از ۲۹ دی تا ۲ بهمن ۱۳۹۹، به صــورت حضوری و مجازی 
با پشــتیبانی معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهــوری و وزارت ارتباطات و 

فناوری اطلاعات، توسط سازمان نظام صنفی رایانه ای برگزار می شود.
در این دورۀ رویداد الکام اســتارز که به صورت آنلاین  در موزه ارتباطات کشــور 
فعالیت خود را آغاز کرد، ایرانسل لبز به عنوان نماینده ایرانسل، با حضور فعال در 
هیأت داوری الکام پیچ به بررسی تیم های استارت آپی می پردازد و زمینه همکاری 

با تیم های مستعد را فراهم می کند. همچنین، »شتاب دهندۀ کهکشان« 
مرکز نوآوری ایرانســل با حضور در پاویون شــتاب، خدمات مشاوره و 
آماده سازی تیم ها برای حضور در مراحل پیش شتاب دهی و شتاب دهی 
را در اختیار استارت آپ ها قرار می دهد. در این رویداد ۷۰ تیم در بخش 
الکام پیچ در حوزه های مختلف از ابری گرفته تا خدمات بانکی، آموزشی و 

توانبخشی به رقابت با یکدیگر خواهند پرداخت.
شــتاب دهندۀ کهکشــان، دارای مجــوز از معاونت علمــی و فناوری 
ریاســت جمهوری، فعالیت خود را ذیل مرکز نوآوری ایرانسل از مهر ماه 
امسال آغاز کرده است و با حضور در پاویون شــتاب، خدمات مشاوره و 
آماده سازی تیم ها برای حضور در مراحل پیش شتاب دهی و شتاب دهی را 

در اختیار استارت آپ ها قرار می دهد.
این رویداد در حالــی فعالیت خود را آغاز کرده اســت کــه دکتر بیژن 
عباسی آرند مدیرعامل ایرانسل با ارسال پیامی برای ششمین دورۀ الکام 
استارز، از تیم های استارت آپی دعوت کرد تا با ایرانسل، همکاری مشترکی 
را آغاز کنند: »یکی از رسالت های ایرانسل به عنوان اولین و بزرگترین اپراتور 
دیجیتال ایران »باز کردن فضا برای ایده های نو« اســت و با توجه به تجربۀ موفق 
ایرانسل در سرمایه گذاری روی شرکت اسنپ، امیدواریم بتوانیم به شکل گیری و 
گسترش چندین اسنپ دیگر در ایران کمک کنیم. هدف گذاری انجام شده برای 
مرکز نوآوری ایرانسل، این اســت که هم، در حوزۀ نیازمندی های خود ایرانسل و 
بومی ســازی آن فعالیت کرده و چالش های داخلی را حل کند و هم، بخشی برای 
ایجاد کسب و کار جدید و توسعۀ اشتغال در کنار کسب و کار ایرانسل ایجاد کند. 
بنابراین با توجه به فضایی که در الکام پیچ فراهم شده است، تیم های استارت آپی 
این فرصت را دارند تا با معرفی کسب وکار خود برای پنل داوری، از نظرات و تجربیات 
اعضای ایرانسل بهره مند شوند و در صورت مرتبط بودن زمینۀ فعالیت، با ایرانسل 

همکاری مشترکی را آغاز کنند.«
مدیر عامل ایرانسل در ادامه این پیام و با اشــاره به ظرفیت مرکز نوآوری ایرانسل 

افزود: »مرکز نوآوری ایرانســل ظرفیت پذیرش ۱۲ تیم استارت آپی را در هر دوره 
شتاب دهی دارد و برگزاری شش دوره شتاب دهی در سه سال آینده در این مرکز 
برنامه ریزی شده است. ایرانسل امیدوار است با حمایت از پرورش ایده های جدید 
و سرمایه گذاری روی آن ها در راستای شکل دهی به کســب و کارهای نوپا و ارائه 
خدمات جدید و کمک به توسعه اقتصاد دیجیتال کشور، گام مؤثری را بردارد و در 
همین راستا با حضور ایرانسل لبز در بخش های الکام پیج و پاویون شتاب در ششمین 

دورۀ رویداد الکام استارز، از شرکت کنندگان در این رویداد حمایت خواهد کرد.«
مرکز نوآوری ایرانسل، در قالب مجموعۀ »ایرانسل لبز )Irancell Labs(« و با 
هدف فرصت آفرینی در زمینۀ فناوری های برتر، به منظور خلق ارزش، رفاه انسان ها 
و توسعۀ سبک زندگی دیجیتال با رویکرد »نوآوری باز« تشکیل شده است .مجموعۀ 
ایرانسل لبز )Irancell Labs(، شامل ســه بخش »تحقیق و توسعه«، »مرکز 
نوآوری ایرانسل« و »آکادمی ایرانسل«، از سال گذشــته، با هدف تعمیق ارتباط 
ایرانسل با جامعۀ دانشگاهی و کمک به مراکز علمی، استارت آپ ها و شرکت های 

فناور تأسیس شده است.
چشم انداز این مجموعه، پیشگام بودن در توســعۀ منابع انسانی و زیرساخت های 
تحقیقاتی اقتصاد دانش بنیان در حوزۀ ارتباطات و فناوری اطلاعات و دستیابی به 

جایگاه برترین مجموعه ملی در زمینۀ خلق محصولات و خدمات این حوزه است.
پیش از این نیز، اولین نوآوردگاه این مرکز از ۱۶ تا ۱۸ آبان ماه و دومین نوآوردگاه 
از ۲۰ تا ۲۲ آذر ماه در »شتاب دهندۀ کهکشان«، واقع در »ایستگاه نوآوری شریف« 
برگزار شــد. از مجموع ۵۵ ایده دریافتی در نــوآوردگاه اول و ۳۰ ایده دریافتی در 
نوآوردگاه دوم، به ترتیب ۱۰ و ۱۲ تیم برای رویداد حضوری دعوت شدند. همچنین 
اولین دورۀ پیش شتاب دهی این مرکز از ۱۱ دی ماه آغاز شده است. در این دوره، 
چهار تیم استارت آپی در زمینه ســلامت دیجیتال، سه تیم استارت آپی در زمینه 
خدمات سبک زندگی دیجیتال و یک تیم در زمینه VoD حضور دارند. طول دوره 
پیش شتاب دهی سه ماه اســت و در پایان، تیم هایی که کمینه محصول قابل ارائه 

)MVP( آن ها مورد تأیید باشد، وارد مرحله شتاب دهی خواهند شد.

ایرنا
گــــــزارش

استارت آپ

۶ استراتژی مهم تبلیغاتی در کسب و کارهای کوچک؛

بیل بوردها را تسخیر کنید

در نگاه اول، تبلیغ در 
تمام سال و اختصاص 

دادن بودجه مشخصی 
به صورت ماهانه برای 
این کار به نظر عاقلانه 

می رسد. اما امکان 
ندارد بتوانید در تمام 

سال به یک شکل و 
با یک نوع استراتژی 

تبلیغ کنید

تا به حال اندیشیده اید که چرا در دنیای انبوه تبلیغات، برخی 
موفق و برخی با شکست مواجه می شوند؟ چرا تبلیغات بعضی 
از کسب و کارها بیشتر از بعضی دیگر دیده می شود؟ پاسخ 

این سوالات در مفهومی به نام استراتژی تبلیغات نهفته است.

حال اینکه استراتژی تبلیغات 
دقیقا چیســت و به چه کار 
می آید، موضوعی است که در 
این مقاله بررسی شده است. 
همچنین شــما می توانید 
در اینجا با شش استراتژی 

تبلیغات آشنا شوید.
 استراتژی تبلیغات برنامه ای است که برای 
قانع کردن مشتری به خرید کالا یا خدمات 
به کار می رود. عناصر اصلی این برنامه موارد 

زیر هستند:
۱- خود محصول و مزایای آن

۲- مشتریان و خصوصیات  آنها
۳- مســیرهای جایگزین برای آگاه کردن 

مشتریان از محصول
4- بهینه سازی انتخاب مشتریان با توجه 

به بودجه  

  توسعه استراتژی بیانیه جایگاه
استراتژی های رسمی تبلیغات، بر مبنای 
»بیانیه جایگاه« هســتند. بیانیه جایگاه، 
واژه ای تخصصــی در حــوزه بازاریابی و 
تبلیغات است و به این معناست که محصول 
شرکت در کجا قرار دارد، چه تفاوتی با کالا 
و خدمات رقیبان دارد و چگونه در اختیار 

مشتری قرار می گیرد.
مفهومی را که در بیانیه جایگاه نهفته است، 
مفهوم محصول می نامیم. مفهوم محصول، 
ارزش هایی که کالا یا خدمات ارائه می دهد 
و چارچوبی را که در آن جا می گیرد معرفی 
می کند. بنابراین مفهــوم محصول برای 
چاقوی شکار، با دمپایی روفرشی ابریشمی 
صورتی که در تاریکی برق می زند، خیلی 
فرق می کند! مفهوم محصول، انتخاب متن، 
تصویر و پیامی را که باید در تبلیغات از آنها 
استفاده شود، مشخص می کند. تعریفی از 
مشتری هدف و دلیل انتخاب و خرید کالا 
نیز باید به طور نهفته در بیانیه جایگاه وجود 

داشته باشد.

  مشتری هدف
مشتری هدف، ترکیبی گیج کننده از افراد 
زیادی اســت. در مرحله اول شامل فردی 

است که در نهایت محصول ما را می خرد. 
بعد از آن، شــامل افرادی می شود که در 
شــرایط خاصی تصمیم می گیرند که چه 
محصولی باید خریداری شود )اما خودشان 
آن را نمی خرند(. و در آخر، شامل کسانی 
است که بر خرید محصول تاثیر می گذارند 
)بچه ها، همسر و دوســتان(. در حقیقت، 
صاحبان مشاغل کوچک که به مشتریان  
خود نزدیک هســتند، احتمالا می  دانند 
دقیقا چطور آژانس تبلیغاتــی را در مورد 

مشتری هدف راهنمایی کنند.

  رسانه ارتباطی
بعد از اینکه محصول، محیط مربوط به آن و 
مشتری هدف مشخص شدند، مسیرهایی 
که می توان به مشــتری دسترسی داشت 
)یعنی رســانه های ارتباطی( باید ارزیابی 
شوند. پنج کانال اصلی در اختیار صاحبان 

مشاغل قرار دارند:
- چاپی: روزنامه  هــا )روزانه یا هفتگی( یا 

مجلات
AM و FM شنیداری: رادیو ی -

- ویدئویی: ویدئوهــای تبلیغاتی، فروش 
تلویزیونی

- شبکه جهانی اینترنت
- ایمیل مستقیم

- تبلیغات محیطی: بیلبورد، تبلیغات روی 
وســایل حمل و نقل عمومی )تاکســی و 

اتوبوس(
هر کدام از این کانال هــا مزایا و معایب و 
الگوهای قیمت مخصوص به خود را دارند. 
بنابراین مرحلــه ای مهم در اســتراتژی 
تبلیغات، توجه به این نکته بســیار مهم 
اســت: چطور با توجه به بودجه ای که در 
اختیار داریم بهترین ابزار را انتخاب کنیم 
تا مناســب ترین پیام را به بیشترین تعداد 

مشتریان برسانیم.

  اجرا
کمپین تبلیغات با استراتژی تفاوت دارد. 
کمپین مجموعه ای از برنامه های مستقل 
و هماهنگ است؛ اما استراتژی نحوه اجرا 
را مشــخص می کند. حضور تبلیغات در 
همه جا و به صورت مــداوم در درجه اول 
اهمیت قرار دارد. تمامی جنبه های کمپین 
از جمله متــن، تصاویر و موســیقی باید 
بازتابی از اســتراتژی تبلیغاتی باشند. این 
مخصوصا زمانی که از چند کانال مختلف، 
مثل تلویزیون، انتشــارات، ایمیل و غیره 
استفاده می کنید مفید است. برای رسیدن 

به بیشترین انسجام لازم، خیلی از مبلغان 
حرفه ای از مفاهیمی استفاده می کنند که 
به صورت تصویر، شعار  تبلیغاتی یا ترکیبی 

از چند روش است.
با این حال، صاحبان مشاغل کوچک باید به 
کمپین تبلیغاتی خود با دیدی واقع گرایانه 
نگاه کنند. البته، معمولا آنها دنبال راه حل 
های موثر و کم هزینه مــی گردند، اما در 
حالت عادی بعید اســت که بشود به طور 
همزمان از کانال تبلیغاتی ای استفاده کرد 

که هم موثر و هم ارزان باشد.
به همین دلیل اســت که مشخص کردن 
بودجه ای مناسب برای تبلیغات از اهمیت 
زیادی برخوردار اســت. نمی شود پولی را 
که از قســمت های دیگر اضافه آمده برای 
تبلیغات هزینه کرد. با تخصیص دادن پول 
کافی و استفاده از مناسب ترین کانال، می 
توانید به نتیجه ای که انتظار دارید برسید؛ 
یا حداقل وضعیت حاضر را بهبود ببخشید. 
از آنجا که هزینه ثابتی در مــاه به این کار 
اختصاص می دهید، بهتر اســت بازدهی 

تبلیغات خود را ارزیابی کنید.
در اینجا تعدادی از بهترین استراتژی های 
تبلیغاتی را معرفی می کنیم که می توانید از 
آنها برای بهبود فعالیت های تبلیغاتی خود 

استفاده کنید:

  1. مخاطب هدف خود را شناسایی 
کنید

متاســفانه باید بگویم کالا یا خدماتی که 
شرکت شــما ارائه می دهد، مناسب همه 
آدم های دنیا نیســت. خیلی از کســب و 
کارهای کوچک، کمپیــن های تبلیغاتی 
هدفمندی ندارند، در حالی که مشــخص 

کردن مخاطب هدف یکی از مزایای اولیه 
تبلیغات آنلاین است. در حقیقت، باید بر 
مبنای داده هایی که جمع می کنید، بتوانید 
مخاطب هدف را به خوبی شناسایی کنید. 
با داشــتن این اطلاعات و چیزهایی که از 
مشتریان فعلی خود می دانید، می توانید 
با تبلیغات  خوب، افرادی را که خصوصیات 
مشابهی با آنها دارند نیز مخاطب قرار دهید و 
بدین  شکل مشتریان بیشتری جمع کنید.

  2- تبلیغــات خــود را ارزیابی و 
پیگیری کنید

خیلی از کســب و کارهــای کوچک اصلا 
نمی دانند آیا تبلیغات شــان نتیجه دارد 
یا نه. پلتفورم هــای تبلیغات آنلاین مانند 
Google AdWords و فیس بوک، 
اطلاعات زیادی درباره تبلیغات شــما در 
اختیارتان قرار می دهند و این به شما کمک 
می کند تا متوجه شــوید آیا تبلیغات تان 

اثری دارد یا نه. ولی این بدین معنی نیست 
که لازم نیست به شخصه تبلیغ  خود را مورد 
بررسی و آزمایش قرار دهید، اما بدین معنی 
اســت که می توانید برای قدم های بعدی 

خود تصمیمات سریع تری اتخاذ کنید.
اگر تبلیغات  شما آنلاین نیست، حتما ایمیل 
یا شماره  تلفنی را برای شناخت بهتر اینکه 
کارها چطور پیش می رود اختصاص دهید. 
در ضمن مشــتریان  هم می توانند از این 

طریق با شما در ارتباط باشند.

  3- بدانید که چه زمانی باید تبلیغ 
کنید

در نگاه اول، تبلیغ در تمام سال و اختصاص 
دادن بودجه مشــخصی به صورت ماهانه 
برای این کار به نظر عاقلانه می رســد. اما 
امکان ندارد بتوانید در تمام ســال به یک 
شــکل و با یک نوع استراتژی تبلیغ کنید. 
اگر محصولات  شــما فصلی هستند، باید 
در فصل مناســب تبلیغات  را به بالاترین 
حد برسانید. بهتر است کمی زودتر از فصل 
شروع کنید و بعضی از روش های تبلیغاتی 

را برای بعد کنار بگذارید.
بسته به نوع کسب و کاری که دارید، شاید 
مثلا عید نوروز فصل خوبــی برای فروش  
محصول شما باشد. بهتر است همیشه پول 
بیشتری برای هزینه تبلیغات در زمان های 
اوج فروش کنار بگذارید. در آخر، بهتر است 
همیشــه حواس تان به رقبا هم باشد. اگر 
بودجه تبلیغات فصلی را از قبل کنار بگذارید، 
شــاید حتی بتوانید از رقیبان  هم پیشی 

بگیرید.

  4- خوب برندسازی کنید
آیا مشتریان می توانند تبلیغ شما را بر مبنای 

متن، تصاویر، انتخاب رنگ، لوگو یا حروف 
چاپی در یک نگاه تشخیص دهند؟ اگر این 
سوال به نظرتان خنده دار می آید بهتر است 
نگاهی به کمپین های تبلیغاتی برندهای 
مهم و معروف بیندازید. خیلی وقت ها فقط 
با دیدن رنگ آنها می توانید تشخیص دهید 

که به چه برندی تعلق دارند.
به مرور زمان، مشــتریان طرح تبلیغ شما 
را شناسایی کرده و با آن ارتباط برقرار می 
کنند. شاید وسوسه شوید هر بار که تبلیغ 
جدیدی می سازید برند خود را تغییر دهید؛ 
اما این کار باعث گیج شدن مخاطبان شده 
و در بلند مدت تاثیر خود را از دســت می  
دهد. هدف شما باید این باشد که برند تان 
را در مکان های خاص و با تبلیغاتی که برای 
مخاطب هدف  آشنا باشد نمایش دهید. در 
یک کلام، خوب برندسازی کنید و تصویر 
برند خود را تغییر ندهید تا مشتریان با شما 

ارتباط برقرار کرده و وفادار بمانند.

  5- از منابع خود به خوبی استفاده 
کنید

همه می دانیم که رتبه بندی در جســت 
وجوهای اینترنتی چقدر اهمیت دارد، اما 
شاید شــما زمان و منابع کافی برای اینکه 
مطالب جدید و خلاقانه برای وب ســایت 
خود تهیه کنید، نداشته باشید. در چنین 
مواقعی، بهترین فرصت است تا از خدماتی 
 Bing و Google AdWords مانند
Ads استفاده کنید تا بدون اینکه نیازی 
به بهینه ســازی مطالب و کلمات کلیدی 
خود داشته باشید، در نتایج SERP در 
جایگاه های بالا ظاهر شوید. اگر بودجه کافی 
برای تبلیغ دارید اما وقت برای تهیه محتوا 
ندارید، می توانید از این منابع استفاده کنید.
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